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KRAJEVNA SKUPNOST VRHNIKA — 14. JUNIJA REFERENDUM O SAMOPRISPEVKU 
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skupšč in i s o pr iporoč i l i s ve tu K S , 
d a naj p o z n e j e pri i zva jan ju p ro 
g r a m a u p o š t e v a p r e d v s e m n a 
s ledn je : 

— p r e d n o s t pri rea l izac i j i 
p r o g r a m a ima jo p r e d v s e m 
s k u p n i in teres i k ra janov 

— d e l a s e mora jo izvajat i o d 
pro jek t i ran ja p a d o i z v e d b e s t ro
k o v n o in kva l i te tno. Zago tov i t i je 
t r eba s t rokovn i n a d z o r n a d 
oprav l jen im i de l i 

— izkorist i t i je t r e b a m o ž n e 
kred i te in s t em omogoč i t i č i m h i 
t re jšo i z v e d b o p r o g r a m a . S 
s reds tv i je t r eba ravnat i ka r s e d a 
e k o n o m i č n o 

— oprede l i t i mo ra j o kriteri je o 
p o m e m b n o s t i p o s a m e z n i h c e s t 
v nase l j ih z a s k u p n e p o t r e b e 
V r h n i k e in enkra tn i s a m o p r i s p e 
v e k k ra janov g l e d e n a p o m e m b 
nos t c e s t n e g a ob jek ta . 

— zago tov i t i mo ra j o s k l a d 
nos t in e k o n o m i č n o s t pri i zv rše
van ju d e l , s t em d a s e oprav i v s a 
z e m e l j s k a d e l a in še le nato s led i 
p o v r š i n s k a o b d e l a v a . 

— z z b r a n i m i s reds tv i b o 
uprav l ja l o d b o r z a i z v e d b o p ro 
g r a m a , ki b o i m e n o v a n z a d o b o 5 
let. N a d z o r n i o d b o r p a n a d z i r a 
p rav i lnos t i zva jan ja p r o g r a m a , 
s p r e j e t e g a n a r e f e r e n d u m u . 
Kra jan i p a mora jo biti o b v e š č e n i 
o i zva jan ju p r o g r a m a ter o d o 
toku in po rab i s r e d s t e v dvak ra t 
le tno. 

P l a n k o m u n a l n e ured i tve 
K S V r h n i k a , ki je nap rav l j en z a 
p l a n s k o o b d o b j e 1 9 8 1 - 8 5 , z a 
j e m a ce lov i t o reš i tev , t ako p o 
o b s e g u d e l , kot tudi p o z a g o t o v i 
tvi d e n a r n i h s r e d s t e v . Iz p ro 
g r a m a je j a s n o r a z v i d n o , d a je 
g lavn i v ir f i nanc i ran ja z a k o m u 
n a l n o ured i tev k ra ja 2 odsto tn i 
s a m o p r i s p e v e k k ra janov in 
d e l n o p r i s p e v e k g o s p o d a r s t v a . 
D rug ih v i rov p rak t i čno n i . J a s n o 
je , d a j e reš i tev v o d o o s k r b e , 
u red i tev kana l i zac i j e , regu lac i j a 
p o t o k a B e l e , a v t o b u s n a pos ta j a 
l išča, razš i r i tev p o k o p a l i š č a in 

i z g r a d n j a mr l išk ih vež ic , e lek t r i 
f i kac i ja , m o d e r n i z a c i j a ces t išč , 
j a v n a razsve t l j a va m o ž n a le z 
las tn imi s reds t v i , to je s s a m o p r i 
s p e v k o m v s e h k ra janov . R a v n o 
z a t o s o s e kra jani n a zbo r i h 
opredel i l i z a s a m o p r i s p e v e k kot 
e d i n o m o ž n o reš i tev. 

Č e p r a v je v v s e h d o s e d a n j i h 
r a z p r a v a h od loč i tev o s a m o p r i 
s p e v k u ž e dob i l a v s o p o d p o r o p a 
je m o r d a m e d kra jan i le š e kdo , ki 
d v o m i , pom iš l j a al i b o n jegov 
d e n a r r es tako upo rab l j en , d a b o 
korist i l n jemu in d r u g i m . T o d a pri 
od ločan ju z a s a m o p r i s p e v e k n e 
bi sme l i dvomi t i , ke r g re z a k ra 
jevn i s a m o p r i s p e v e k in v s a 
z b r a n a s r e d s t v a s o n a m e n j e n a 
le z a uresn ič i tev n a l o g iz p ro 
g r a m a , ki z a g o t a v l j a d a b o k o 
muna ln i s t a n d a r d v kra jevn i 
s k u p n o s t i V r h n i k a kva l i te tne jš i . 
Z a t o s e mora jo z a v e d a t i , d a j e to 
e d i n a pot in do l žnos t v s e h k ra ja 
nov , d a s o po lnoš tev i ln i n a re fe 
r e n d u m u , ki b o 14. jun i ja in s 
svo j im Z A zak l juč i jo v s e š i r oke in 
b o g a t e r a z p r a v e in potrdi jo, d a 
s o pr iprav l jen i p r i speva t i z a h i 
trejši razvo j s r e d i n e v kater i ž i ve . 

Stalni vir za vzdrževanje komunalnih naprav 
Želimo, da bo naša okolica 

primerno komunalno urejena 
in opremljena. Za uresničitev 
teh naših ne samo želja, tudi 
potreb pa potrebujemo denar. 
Čestokrat kot občani želimo 
imeti dobro vzdrževano 
cesto, urejeno kanalizacijo, 
javno razvsetljavo, itd. Ko pa 
nastopamo kot delavci v zdru
ženem delu, se neradi odloči
mo, da del sredstev, ki jih 
ustvarjamo v lastni delovni 
organizaciji, samo majhen 
delček ustvarejenega dohod
ka, namenimo za to, da bo 
naše okolje resnično dobro 
komunalno urejeno. 

Tore j : ugotovi l i s m o , d a z a 
uresn ič i tev m n o g i h na jnu jne jš ih 
n a l o g z m a n j k a denar ja . T o s e je 
p o k a z a l o ž e lani pri s e s t a v l j a 
nju s r e d n j e r o č n e g a nač r ta naše 
s a m o u p r a v n e k o m u n a l n e inte
r e s n e s s k u p n o s t i . De j s t vo je 
n a m r e č , d a s m o o b č i n a s prece j 
vašk ih in p r imes tn ih nase l i j , kjer 
je po t rebn ih ka r dos t i s r e d s t e v z a 
v z d r ž e v a n j e ko lek t ivn ih k o m u 
na ln ih nap rav . N i m a m o p a s ta l 
nih v i rov z a to vzd rževan je . O b 
č a n e bode jo v oč i p r e d v s e m 

s l a b o v z d r ž e v a n e c e s t e . Ko" m o 
d ru jemo , s e s p r a š u j e m o , k a m le 
g r e s t a tisti b e n c i n s k i d ina r in 
c e s t n a t a k s a . P o s t r e ž e m o lahko 
s p o d a t k o m , d a s a m o v s a k 5. do 
6. o b č a n » tanka« go r i vo n a V r h 
nik i . L e o d teh p a d o b i m o »ben
c i nsk i d inar« . S k r a t k a : od t e g a s e 
zd ružu je v naš i k o m u n a l n i inte
resn i s k u p n o s t i le to l iko s r e d 
s tev , d a k o m a j pokr i je jo s t roške 
na jnu jne jš ih vzd rževa ln ih de l . 

P o z g l e d u š tev i ln ih obč in , tudi 
l jub l jansk ih , je tudi n a š a k o m u -
n a l n o - i n t e r e s n a s k u p n o s t p o n u 
d i la d e l a v c e m v r a z p r a v o in 
s p r e j e m p r o g r a m s p r e d l o g o m , 
d a iz d o h o d k a d e l o v n e o rgan i 
z a c i j e p r i speva jo e n ods to tek z a 
n o r m a l n o v z d r ž e v a n j e in g radn jo 
nap rav k o m u n a l n e ko lek t i vne 
rabe . T e dni s e d e l a v c i n a zbo r i h 
že od loča jo o t e m p r i spevku z a 
v z d r ž e v a n j e in g radn jo ces t , 
j a v n e razsve t l j ave , semafo r jev , 
z a č i ščen je javn ih pov rš in , z a 
g radn jo zb i ra ln i kov z a odva jan je 
d e ž e v n i c e s ces t išč , z a o b n o v o 
a v t o b u s n i h posta ja l išč itd. 

P p prv ih n a p o v e d i h z j a s n o 
obraz lož i tv i jo , d a v t em pr imeru 
n e g re z a n e k a k š e n s a m o p r i 

s p e v e k , k a ž e , d a b o d o d e l a v s k i 
svet i sk len i l i s a m o u p r a v n i s p o 
r a z u m o e n o o d s t o t n e m pr i 
s p e v k u iz d o h o d k a d e l o v n e 6r-
gan i zac i j e . N a s a m o u p r a v n i ko 
muna ln i in te resn i s k u p n o s t i 
o c e n j u j e m o , d a b o m o t a k o v o b 
dob ju 1981 — 1 9 8 5 iz p r e d l a g a 
n e g a v i ra zbra l i 3 6 . 2 3 1 . 0 0 0 , 0 0 
d in , in s i ce r o d t e g a 
1 6 . 7 1 7 . 0 0 0 , 0 0 d in z a i zg radn jo 
k o m u n a l n i h nap rav ko lek t i vne 
rabe z a kana l i zac i j o in 
1 9 . 4 5 4 . 0 0 0 , 0 0 d in z a v z d r ž e v a 
nje. T a vir bo tudi o s n o v a , d a 
b o d o l a h k o l j ub l j anskemu z d r u 
ž e n e m u de lu ponudi l i p o s e b e n 
s a m o u p r a v n i s p o r a z u m o z d r u 
ževan ju s r e d s t e v v v iš in i 0 ,55 
o d s t o t k a z a d e l a v c e , ki s o z a p o 
s len i v nj ihovih o b č i n a h . 

Kurirčkovo pošto so letos kar 
štiri dni nosili naši pionirji. 
Od 25. maja, ko so jo na 
TV-17 sprejeli od logaških 
pionirjev do 29. maja, ko so jo 
na Razpotju predali pionirjem 
iz Horjula je šla po številnih 
kurirskih poteh, in obiskala 
partizanska obeležja. (Več 
o kurirčkovi pošti v prihodnji 
številki) 

Cesta pri pošti na Vrhniki je že asfaltirana. Poleg običajnih gradbenih del so »komunalci« 
tudi prestavili okoli 100 let star vodnjak, ki je stal pred vrtcem na mestu poleg pošte. Vodnjak 
naj bi ostal takšen kot je in zato je bila naloga precej težka. 

Fotografije kažejo, da so uspeli. Markelj Bojan 

Gradnja obeh osnovnošolskih objektov gre v zaključno 
fazo in sodeč po tistem kar smo na obeh gradbiščih videli 
lahko rečemo, da bosta končana do pričetka novega šol
skega leta. 

Do jeseni 
obe šoli 

Delavci na obeh gradbiščih osnovnih šol hitijo cele 
dneve, tudi ob nedeljah in praznikih delajo, da bi do za
četka novega šolskega leta končali obe šoli. Praktično so 
končali že vsa gradbena dela. Sedaj so na vrsti še obrtni
ška opravila in po videzu sodeč lahko rečemo, da verja
memo njihovim zagotovilom, da bosta oba objekta na red 
do 1. septembra. 

Z a dokončanje pa je potrebnih še nekaj dodatnih sredstev. Neljube 
težave so nastale zaradi izredne in nadpovprečne rasti cen v zadnjem 
letu. Z a dokončanje obeh šol namreč zaradi podražitev zmanjka 
22.000.000 dinarjev. Ostane torej dejstvo, da je možno in nujno oba 
objekta osnovnih šol dokončati le z združitvijo vseh razpoložjjivih 
sredstev na področju šolstva in otroškega varstva in z najetjem premo
stitvenega kredita pri Ljubljanski banki. Polovico potrebnih sredstev 
bomo zbrali z združitvijo presežkov SIS družbenih dejavnosti z a leto 
1980 in sredstev skupnosti otroškega varstva. 

Razprava v združenem delu o presežkih, ki so se zbrali lani v SIS 
družbenih dejavnosti, gre h koncu. N a skupščinah samoupravnih inte
resnih skupnosti se bodo delegati verjetno odločili, da se ta — že lani 
zbrana sredstva — porabijo z a dokončanje obeh šol. Kot vir sredstev 
z a uresničevanje programa razvoja šolstva in otroškega varstva je bilo 
predvideno zbiranje sredstev po prispevni stopnji 1,65 iz osnove bruto 
osebnega dohodka delavcev, zaposlenih v O Z D in delovnih skupno
stih, do konca leta 1983. Nato je bilo z aneksom k dogovoru o temeljih 
plana, sprejetim konec leta 1979, sprejeto zbiranje sredstev po tej 
stopnji do konca leta 1985. 

Pri pripravi~planskih dokumentov z a obdobje 1981 -85 je bilo zaradi 
usklajene rasti skupne porabe z družbenim proizvodom dogovorjeno, 
da se obseg novogradenj na področju otroškega varstva zmanjša in da 
se novo vključevanje otrok v vzgojno varstvene zavode zagotovi z 
adaptacijami starih objektov. Pri izračunu potrebne višine prispevne 
stopnje z a investicije na področju šolstva in otroškega varstva je bilo 
ugotovljeno, da zaradi te spremembe ni več potrebno zadržati stopnje 
1,65 iz B O D , predvsem tudi zaradi tega, ker predstavlja precejšnjo fi
nančno obveznost odplačilo anuitet, ki so čedalje manjše. Tako je ob 
upoštevanju te korekcije bruto osebni dohodek delavcev obremenjen 
le z 1,60 odstotka in nič več 1,65 odstotka, kot je bilo prvotno sprejeto. 
Torej, ta sredstva gredo iz dohodka delovne organizacije in nepo
sredno ne obremenjujejo delavčevega osebnega dohodka. 

Edino smotrno je tudi, da se sredstva z a gradnjo šol in vzgojno var
stvenih zavodov združujejo, da ne leže mrtva na žiro računih posa
meznih samoupravnih interesnih skupnosti. Ob tem pa velja poudariti, 
da zaradi preusmeritve dela sredstev z a dokončanje obeh šol ne bo tr
pela redna dejavnost posameznih SIS. Ce lo več, z dograditvijo šol se 
odpirajo nove možnosti z a vključitev še več otrok v vzgojno varstvene 
zavode, saj bodo iz izpraznjenih starih šol lahko nastali vrtci. V borov
niški šoli pa bo tudi jaslični oddelek otroškega vrtca. 

Z dograditvijo teh dveh šol se kažejo možnosti z a uvajanje celod
nevne šole tudi v naši občini. Če smo iskreni moramo priznati, da sedaj 
teh možnosti nismo imeli. 

Zato nam torej ne sme biti vseeno, ali dokončamo te šole ali ne. Ne 
moremo si privoščiti — tega se morajo zavedati tudi delegati v skupš
činah SIS — da bi gradnja obstala tik pred koncem. Sok) pač bomo 
morali dograditi, le da bo čez leto ali več potrebnega precej več denar
ja, če upoštevamo, da bodo cene še naprej naraščale. Sedaj pa ta 
denar je, le odločitev, da se preusmeri z a dokončanje šolskih objektov 
v Borovnici in na Logu, je treba sprejeti. Upamo, d a s e bodo delegati 
tako tudi odločili, saj so v nasprotnem primeru posledice lahko precej 
boleče. 



Priprave na skupščinske volitve, ki bodo v aprilu prihodnje 
leto, so se praktično že pričele. Opravljenih je že vrsta aktivnosti 
tako na republiški kot občinski ravni. Na osnovi republiškega 
programa in izhodišč za pripravo na volitve sta v občini o tem že 
razpravljala koordinacijski odbor za kadrovska vprašanja in vo
lilna komisija. 

S p r e j e t a s o b i la o s n o v n a i zhod išča o z i r o m a sk lep i z a v o d e n j e akt iv
nost i , ki j ih j e ver i f ic i ra lo p r e d s e d s t v o obč inske k o n f e r e n c e S Z D L . N a 
o s n o v i i zhod išča p r e d s e d s t v a je pr iprav l jen n a t a n č e n rokovn ik akt iv
nost i d o i z v e d b e vo l i tev . Op rede l j en i s o roki in nos i lc i p o s a m e z n i h 
n a l o g . 

N o s i l c a pr ip rav n a vo l i tve s t a S Z D L in s ind ikat , kar z o z i r o m n a 
f rontno v l o g o p o m e n i , d a n e p o s r e d n o o d g o v o r n o s t z a vo l i tve p rev 
z a m e j o tudi os ta l e d ružbenopo l i t i čne in d r u ž b e n e o r g a n i z a c i j e ter 

Kako evidentiramo 
Ev iden t i ran je m o ž n e g a k a n d i d a t a p o m e n i ugotov i t i , d a je 

p o s a m e z n i k p r ime ren z a to, d a bo oprav l ja l n e k o d r u ž b e n o 
funkci jo . V s a k nadal jn j i kand idac i j sk i p o s t o p e k z a d r u ž b e n e 
funkc i je temel j i n a ev ident i ran ju m o ž n i h kand ida tov . Z a r a d i 
t e g a m o r a p red laga te l j , č e p r e d l a g a z a m o ž n e g a k a n d i d a t a , 
k o g a , ki n i bi l ev iden t i r an , to p o s e b e j obraz lož i t i in utemel j i t i . 

P o b u d o z a ev iden t i ran je m o ž n e g a k a n d i d a t a l a h k o d a v s a k 
p o s a m e z n i k v okv i ru T O Z D , k ra jevne s k u p n o s t i , d r u ž b e n o p o 
l i t ičnih o rgan i zac i j , d r u ž b e n i h o rgan i zac i j in d ruš tev , s a m o u 
p ravn ih o r g a n o v i td. T e p o b u d e s e o b r a v n a v a j o n a s e s t a n k i h 
č l anov in v o d s t e v p o s a m e z n i h o rgan i zac i j , ki s e o njih i z reka jo . 
Ev iden t i ran i s o tisti kand ida t i , z a ka tere s e de lovn i l judje i z re 
če jo , k o pr imer ja jo ob raz lož i tev z a p r e d l a g a n e g a s spre je t imi 
nače l i in mer i l i k a d r o v s k e pol i t ike. P r i t e m je t r eba poudar i t i , d a 
je ž e vk l juč i tev p o s a m e z n i k a v e v i d e n c o m o ž n i h kand ida tov 
d r u ž b e n o p r i znan je z a n j e g o v a p r i z a d e v a n j a in de lo . Z a ev i 
dent i ran je m o ž n i h k a n d i d a t o v ni po t rebno s o g l a s j e p r e d l a g a 
n ih . 

Za sp re je te p r e d l o g e ev iden t i ran ih m o ž n i h kand ida tov m o r a 
pred lagate l j izpoln i t i p o p i s n i c o in jo v d v e h i zvod ih pos la t i 
k o o r d i n a c i j s k e m u o d b o r u z a vo l i tve pri k ra jevn i kon fe renc i 
SZDL o z i r o m a o s n o v n i o rgan izac i j i z v e z e s ind ika tov v TOZD. 
Koord inac i j s k i o d b o r z a vo l i t ve z b i r a p o p i s n i c e in vod i e v i 
d e n c o ev iden t i ran ih m o ž n i h kand ida tov . 

E n i z v o d p o p i s n i c e za e v i d e n t i r a n e g a m o ž n e g a k a n d i d a t a 
m o r a koord inac i j sk i o d b o r pos la t i vol i ln i komis i j i pri obč insk i 
kon fe renc i SZDL, ki vod i s k u p n o in e n o t n o k a d r o v s k o e v i 
d e n c o v obč in i . 

P o p i s n i c e za ev iden t i ran je m o ž n i h kand ida tov l a h k o p r e d l a 
gatel j i dob i jo pri k ra jevn i kon fe renc i SZDL o z i r o m a pri o s n o v n i 
o rgan izac i j i z v e z e s ind ika tov , l a h k o p a tudi pri obč insk i k o n f e 
renc i JSZDL 

os ta l e s a m o u p r a v n e s t rukture n a v s e h r a v n e h . V k ra jevn ih s k u p n o 
st ih in o r g a n i z a c i j a h z d r u ž e n e g a d e l a s o ž e us tanov l jen i koo rd inac i j 
sk i odbor i z a k a d r o v s k a v p r a š a n j a in vol i tve. 

S i c e r je ev iden t i ran je m o ž n i h kand ida tov z a d e l e g a t e s t a l na na lo 
g a , v e n d a r r a v n o s e d a j t eče r a z g i b a n a a k c i j a ev iden t i ran ja k a n d i d a 
tov z a v s a p o t r e b n a d e l e g a t s k a m e s t a . V e m o , d a je z a popo ln i tev 
v s e h d e l e g a t s k i h do lžnos t i po t rebn ih ve l i ko de lovn ih l judi in o b č a n o v . 
Z a t o s e b o d o v o s n o v n i h s r e d i n a h moraliTše p o s e b e j angaž i ra t i in ev i 
dent i rat i , s k l a d n o z n j ihov imi k a d r o v s k i m i m o ž n o s t m i , č i m več je š t e 
v i lo m o ž n i h kand ida tov . 

N a semina r ju z a p r e d s e d n i k e koo rd inac i j sk ih o d b o r o v z a k a d r o v 
s k a v p r a š a n j a in vo l i tve s o še p o s e b e j poudar i l i , d a mo ra jo n a o s n o v i 
a n a l i z e d e l o v a n j a p o s a m e z n i h de legac i j in d e l e g a t o v ocen i t i , k a t e 
r e g a o d d e l e g a t o v je m o ž n o p o n o v n o p red laga t i o z i r o m a kand id i ra t i 
z a d e l e g a t a d e l e g a c i j e . S e v e d a mora jo o b t e m upoš teva t i z a k o n s k o 
do loč i lo , d a n ihče n e m o r e biti v e č kot dvak ra t z a p o r e d o m a č l a n is te 
d e l e g a c i j e , ka r p o m e n i , d a je l a h k o ev iden t i ran z a d r u g o d e l e g a c i j o . 

Ž e ob ev iden t i ran ju ve l j a opozor i t i , d a je po t rebno paz i t i , d a n e bi v 
to l ikšni mer i kot s e d a j pr iha ja lo d o kop i čen ja funkc i j . Z a t o je p o 
m e m b n o , d a s e ev iden t i ran je oprav i r esn i čno z a v s e m o ž n e d e l e g a c i 
je , o r g a n e in funkc i je n a v s e h r a v n e h ter d a s e sprot i usk la ju je jo p o 
t rebe s k a d r o v s k i m i m o ž n o s t m i . 

»V t e m č a s u je p o t r e b n o spregovor i t i tudi o o c e n i u r e s n i č e v a n j a d e 
l e g a t s k e g a s i s t e m a v t e m m a n d a t u . Z a t o je b i la p r ip rav l jena in ob jav 
l jena a n a l i z a z a o b č i n s k o r a v e n . (De l . p r i l oga N a š e g a č a s o p i s a — 
m a r e c 1981 — š t . 3) . V K S in T O Z D jo je s e v e d a p o t r e b n o konk re t i z i 
rati z r a z m e r a m i v l a s t n e m oko l ju . S a m e p r ip rave b o d o temel j i le tudi 
n a o c e n i iz te a n a l i z e . O b r a v n a v a t i jo je t r eba z e l o konk re tno , r e a l n o in 
odkr i to . ' „ 

S t a n j e je t r eba p r i kaza t i t akšno , kot je, ter opozor i t i n a v s e p o 
manjk l j ivost i in o d k l o n e , ki s o s e v t em m a n d a t u pojav l ja l i . 

Ž e v d o s e d a n j i h d i s kus i j ah je b i l a i z p o s t a v l j e n a v r s t a v p r a š a n j , ki 
kaže jo n a to, d a p r e v e l i k e g a n a v d u š e n j a z a de lo v d e l e g a c i j a h n i , t o d a 
to p r e d v s e m z a r a d i sub jek t i vn ih v z r o k o v kot s o : p r e v e l i k o š tev i lo s e 
s t a n k o v , p r e m a j h n a o d g o v o r n o s t , n e u s t r e z n i mate r ia l i , s l a b o d n o s 
s t rokovn ih s lužb , p r e m a l o č a s a z a r a z p r a v o , r a z p r a v e o z a d e v a h , ki 
s e n e t i če jo k o n k r e t n o K S , T O Z D ali obč i ne , i td. 

V e d n o in v v s e h okol j ih p a je b i lo v e d n o j a s n o p o v e d a n o , d a razvo j 
po l i t i čnega s i s t e m a in naš razvo j n a s p l o h temlj i s a m o n a razvo ju s o 
c ia l is t ičn ih s a m o u p r a v n i h o d n o s o v in d e l e g a t s k e g a s i s t e m a in o d 
t e g a n e m o r e biti ods topan ja ,« p o u d a r j a sek re ta r o b č i n s k e k o n f e 
r e n c e S Z D L M l a d e n S u m i n a , k o govo r i o nujnost i t ako j šn je in temel j i te 
akc i j e ter o p o z a r j a , č e m u m o r a m o o b p r i p ravah posvet i t i š e v e č p o 
zo rnos t i . 

N a obč insk i k on fe r enc i S Z D L pr iprav l ja jo v s e p o t r e b n o z a v s e n a 
dal jn je p o s t o p k e pr ip rav , ki i zha ja jo iz r o k o v n i k a : k o n k r e t n a n a v o d i l a 
o z . u s t r e z n o g r a d i v o kot s o vol i ln i prav i ln ik , kriteriji in m e r i l a z a k a d n i -
d i ran je d e l e g a t o v , kriteriji in me r i l a z a kand id i ran je d e l e g a t o v z a v o 
d i lne funkc i je , n a č e l a z a s e s t a v o D P Z , n a v o d i l a z a i z v e d b o temel jn ih 
kand idac i j sk ih k o n f e r e n c . Z a to je s i c e r š e dovo l j č a s a , t o d a n e to l iko, 
d a n e bi b i lo t r e b a ž e s e d a j de lova t i . 

Delo mladih se krepi 
Za preteklo obdobje delovanja Občinske konference ZSMS 

lahko zapišemo, da je naredila korak naprej; predvsem se je 
okrepila njena subjektivna vloga, kar se kaže v večjem vplivu 
mladih v političnem delovanju v občini. Tako so mladi enotno 
ocenili svoje delo na programski konferenci sredi maja. 

V tem delovanju pa jih je vodila 
usmeritev, da so mladi, kljub različ
nim interesom posameznikov, v ce 
loti in trdno na poti dograjevanja s a 
moupravnega social izma. V poroči
lu, ki so g a soglasno sprejeli, ugotav
ljajo, da postaja manifestativna 
oblika dela v mladinski organizaciji 
drugotnega pomena. Pri delu so še 
posebno pozorni, da se približajo 
problemom mladih in družbe v kon
kretnem okolju. Zavedajo se, da 
bodo le tako lahko strnih in pomnožili 
svoje vrste in tako še povečali akcij
sko sposobnost. 

V s e to jih je vodilo, da so se ak
tivno vključili v javno razpravo o 
srednjeročnem družbenem planu 
občine. Lotili so se analize družbe
noekonomskega in socia lnega polo
žaja mladih. Predvsem so jih zani 
mala področja štipendiranja in zapo
slovanja, stanovanjska problematika 
in tudi otroško varstvo. 

S štipendisti in kadrovskimi služ
bami v večjih delovnih organizacijah 
s o imeli že pogovore. Na osnovi ugo
tovitev in stanja na področju štipen
diranja so se mladi zavzel i z a večji 
razpis štipendij ter poudarili nujnost 
zaposlovanja tistih mladih, ki priha
jajo iz izobraževalnega procesa. O b 
tem je predsednik občinske konfe
rence Z S M S Vrhnika Bojan Ščukovt 
opozoril: »Z ozirom na neugodno 
strukturo zaposlenih in neusklaje
nost potreb O Z D s kadri lahko priča
kujemo povečano stopnjo brezpo
selnosti ravno pri mladih strokovnja
kih. Strukture gospodarstva se ne da 
spremeniti čez noč, vendar pa je dej

stvo, da predvidene investicije vse
kakor upoštevajo družbene kriterije 
in da se bo to odrazilo tudi v strukturi 
zaposlenih. 

— Center z a mladinske 
delovne akcije je sredi aktiv
nih priprav na odhod brigade 
na republiško M D A Istra 81. 
Poteka evidentiranje briga
dirjev, ki je trenutno zadovo
ljivo. V ta namen je bila orga
nizirana razstava o mladin
skih delovnih akcijah, ki si jo 
je vsak posameznik lahko 
ogledal od 2 .4 . do 7.4. v dvo
rani K S Vrhnika. 

— Center z a obveščanje 
in propagando je uspešno 
opravil svoje naloge na po
dročju informiranja, manj pa 
na področju propagandne 
dejavnosti. Izšle so tri številke 
»Pota mladih« in ena številka 
Informatorja. O delu OK 
S Z M S pa so obveščali mlade 
in ostale občane tudi v občin
skem glasilu S Z D L Naš ča
sopis in v mladinski reviji 
Mladina. 

Tega pa na drugi strani ne potrjuje 
z a polovico zmanjšan obseg ka
drovskih štipendij glede na leto 1980 
in neopredeljenost deficitarnih pokli
cev v občini, vse to pa samo še ote
žuje že sedaj neusklajenost kadrov
skih virov in potreb O Z D . Naša na
loga je, da v vsaki T O Z D na podlagi 
dejanskih kadrovskih potreb, v ka
tere so vključene tudi predvidene in
vesticije, ponovno pretehtamo raz
pise in jih razširimo, ob tem pa opre
delimo tudi štipendije z a deficitarne 
poklice. Nesprejemljivo je, d a bomo 
že jutri potrebovali 20 ključavničar
jev, razpisali pa smo eno štipendijo, 
tako ne moremo govoriti o usmerje
nem izobraževanju in s tem zagoto
viti kader. Zavedati se moramo, da 
nam lahko le lastno znanje in s tem 
boljša struktura zaposlenih dvigne 
produktivnost. Reševanje teh pro
blemov je tesno povezano s sodelo
vanjem z mestom Ljubljana. Misl im 
predvsem na širjenje ljubljanskega 
gospodarstva tudi na naše območje, 
z a kar pa moramo vsi skupaj hitreje 
ustvarjati možnosti. To ne bi samo 
zmanjšalo dnevne migracije delovne 
sile, temveč pomeni tudi hitrejši ra
zvoj občine in odpravlja tudi po
sledice, ki se ob tem pojavljajo na 
stanovanjskem in komunalnem po
dročju.« 

Številni delegati iz osnovnih orga
nizacij so ocenjevali, da je kljub pozi
tivnim premikom še vedno opaziti 

akcijsko zaostajanje osnovnih orga
nizacij. Mladi še premalo sodelujejo 
pri reševanju problemov v tistem 
okolju, v katerem živijo in delujejo. 
Mladi se v krajevnih skupnostih uk
varjajo predvsem s kulturo, športom 
in delovnimi akcijami, manj pa se 
vključujejo v krajevno samoupravo. 
Redkokje se mldi organizirano vklju
čujejo v razprave in akcije o rešitvi 
ključnih vprašanj razvoja krajevne 
skupnosti. Da bi odpravili te slabosti, 
so sklenili, da bodo organiziranosti In 
vodstvenem kadru v osnovnih orga
nizacijah posvetili več pozornosti. 
Velike osnovne organizcije, ki zdru
žujejo več kot tristo mladih, ne omo
gočajo, da bi se v delo vključili vsi 
mladi, zato so dali predlog, da takoj 
prično s pripravami na reorganiza
cijo treh največjih osnovnih organi
zacij, v K S Vrhnika in Borovnica ter v 
Usnjarni. Istočasno pa bodo usta
navljali koordincijske svete z a pove
zovanje mladih iz delovnih organiza
cij in krajevnih skupnosti. 

Precej so govorili tudi o prosto
voljnem delu mladih in ugotavljali, da 
bi v plane krajevnih skupnosti kazalo 
vnesti tudi mladinsko prostovoljno 
delo. In ne samo prostovoljno delo 
mladih, temveč vseh krajanov, saj 
prostovoljno delo ne prispeva samo 

— V tem programskem 
obdobju so tudi krepili lastno 
organizacijsko strukturo. 
Ustanovljene so bile osnovne 
organizacije v Komunalnem 
podjetju Vrhnika, v Vzgojno 
varstvenem zavodu in de
lovni organizaciji Žito, T O Z D 
Pekarna. Z nekaterimi ka
drovskimi spremembami je 
ponovno oživelo delo v O O 
Z S M S IUV, Kovinarska, in 
O O Z S M S Vrhnika. 

k lepši podobi kraja, ampak združuje 
ljudi in ustvarja čvrste medsebojne 
odnose in medsebojno zaupanje. 
Mirko Oblak, predsednik centra z a 
mladinske delovne akcije, je dele
gate seznani l z dobrim potekom pri
prav na republiško mladinsko de
lovno akcijo. 

Tudi mlade čakajo zahtevne na
loge pri volitvah v delegatske skupš
čine. 

V razpravi je sekretar komiteja OK 
Z K S Jože Perpar mladim spregovoril 
o najaktualnejših družbenopolitičnih 
akcijah in še posebej izpostavil 
ravno priprave na volitve. Sprejeli so 

PROGRAMSKO-VOLILNA SEJA 
OBČINSKEGA SINDIKALNEGA SVETA -
ZA PREDSEDNIKA PONOVNO IZVOLJEN 

ANDREJ VIDOVIČ 

Pri izobraževanju 
lahko pomaga 

delavska univerza 
Na p r o g r a m s k o vo l i ln i sej i obč inskega s i nd i ka lnega s v A 

k o n e c apr i la s o delegat i s o g l a s n o p o n o v n o Izvoli l i z a predse! 
n ika And re ja V idov iča , z a p o d p r e d s e d n i k a p a je b i l izvol j ' 
S i m o n Sel jak. Spre je l i s o tudi po roč i l o o de lu obč inskega sirw 
ka lnega sve ta in s e dogovor i l i z a p r o g r a m s k e usmer i t ve z a dele 
p r i hodn jem obdob ju . 

Po uvodu k poročilu, ki ga je podal Andrej Vidovič, so številni ra 
pravljalci na osnovi razprav in obravnav gradiva za sejo v osnovo 
sindikalnih sredinah ugotavljali, da je poročilo odraz prizadevanj pr8 
sedstva občinskega sveta in tudi osnovnih organizacij sindikata, j 

Danica Požun je poudarila, da so v njihovi osnovni organizat 
izredno pozitivno ocenili delo delovnih skupin, ki so obiskovale OZDJ 
menijo, da bi s takšno obliko dela občinskega sindikalnega sveta vi 
Ijalo nadaljevati. Delegati so precej pozornosti posvetili tudi izobrail 
vanju oziroma usposabljanju članov sindikata. Ugotavljali so, daje! 
področje še dokaj neobdelano. Program izobraževanja se le s teža« j 
uresničuje. 

V poročilu je sicer poudarjeno, da bi bilo glede na sedanje razmer« 
občini potrebno predvidena sredstva z a izobraževanje kakor tudi lasj j 
kader čimbolje izkoristiti z a skupne akcije na področju izobraževani 
Sicer je občinski sindikalni svet poskušal poslati čim več aktivistov 
seminarje, ki jih organizira republiški sindikalni svet ter v ovomeseč 
politično sindikalno šolo. Vendar so bili ravno v delovnih organizacij* 
odpori proti taki obliki izobraževanja. Zato je komisija z a usposabljal 
članov sindikata že temeljito analizirala možnosti z a boljše izobra* 
vanje in dala pobudo, da tudi v naši občini organiziramo enoto del*! 
ske univerze. Trenutno že teče akcija z a organiziranje enote delavk 
univerze in z a ponovno ustanovitev oziroma oživitev kluba samo1 

pravljalcev, ki bo v tem okviru lahko opravil svojo vlogo. Delegati so* 
zavzel i , da je potrebno poiskati vse možnosti, da se ta enota Delavs* 
univerze organizira v občini. 

Ena osnovnih nalog sindikata je spremljanje in sprotno obravnav1 

nje rezultatov gospodarjenja, zato so temeljito pregledali poročilo 
obravnavanju zaključnih računov, kjer ugotavljajo, da strokov* 
službe pripravljajo gradiva z a obravnavo še vedno zadnji hip-
osnovnih organizacijah pa opažajo tudi določeno pasivnost delavce, 
saj kar precej delavcev sploh ne prebere gradiv. 

Pregledali so, kako so opravili letne članske sestanke v osnovi* 
organizacijah, na katerih so v razpravah posvetili največ pozorno! 
gospodarski stabilizaciji. Povsod so spregovorili tudi o nagrajevanj 
po delu. 

Ravno o nagrajevanju in sistemu delitve po delu je tekla razpraj 
tudi na konferenci. Ugotovili so , da bomo morali področju soc ia l n i 
varstva in s tem v zvezi delitvi osebnega dohodka, ki mora pos« 
odraz dela, posvetiti še posebno akcijo. N a osnovi konkretnih opre«* 
litev in anal ize pa bo nujno sprejeti akcijske usmeritve. 

Tudi prehrana med delom še ni urejena tako, kot si želimo. Še ved f 

kar precej delavcev prejema bone kot nadomestilo z a topli obrok m< 
delom. Menil i so , da gre pri tem dejansko z a povečanje osebnega * 
hodka, ne pa z a odpravljanje problema zagotavljanja toplega obro* : 

med delom. 
K o s o govorili o aktivnostih pri pripravah na III. kongres samoupra' 

Ijalcev so delegati iz osnovnih organizacij ugotovili, da so kar uspeš" 
Sprejeli s o tudi program dela Občinskega sveta in njegovih organov t 
izhodišča z a programiranje nalog v osnovnih organizacijah, kateu 
delo mora biti tako zasnovano, da bodo pritegnile čim več članov sir« \ 
kata. 

odgovornost, da z a vse organe na 
vseh ravneh evidentirajo čim več 
mladih, da bodo lahko s svojim 
delom prispevali k utrjevanju sociali
stičnega samoupravljanja. 

Delegati iz osnovnih organizacij 
so postavili tudi vprašanje odnosov z 
verskimi skupnostmi, saj v nekaterih 
sredinah opažajo odstopanja od do
govorjenih protokolarnih odnosov 
med Vatikanom in našo samou
pravno družbo. Zahtevali so, da se v 
celoti in brezkompromisno odvijajo v 
skladu s tem protokolom. 

O programu dela občinske konfe
rence do septembra je spregovorila 
sekretarka O K Z S M S Bojana Peric. 
Poglejmo le nekaj najpomembnejših 
nalog: programska konterenca in 
razprava o družbenoekonomskem 
položaju mladih v občini, sodelova

nje v razpravi »Mlada generaj 
boju z a nadaljnji razvoj soctf 
nega samoupravljanja in f1 

ZK«, vključitev v postopek za j V 
Ijevanje kadrovskih štipendij 
pendij iz združenih sredstev 
prave na programsko vol i lno' 
renco, ki bo predvidoma sertff* 
bra. 

Ravno v družbenoekonoijj {j 
položaju mladih sospregovoi 

— Najpomembnejša na
loga športne komisije je 
izvedba mladinske športne 
olimpiade. Tekmovanja med 
ekipami s o se začela že v 
aprilu, zaključek s finalnimi 
tekmami in svečano podeli
tvijo medalj najboljšim eki
pam pa je bil z a dan mladosti. 

r> ti 

X 

— Na področju ljud» Si 
obrambe in družbene sa" 1 d 
zaščite so izpeljali tekmojL 
nje »Mladi in SLO«. S o d 6 ! 
valo je deset ekip, ki s o f " 
med seboj pomerile v o W 
taciji na pohodu, v s t re l ja* 
in poznavanju topografi je^ 
enote T O je bilo sprejetih] 
mladincev prostovoljcev- „ 
delali so navodila z a deloj P 
nje O O Z S M S v neposr* 
vojni nevarnosti in vojn i - ' y. 
delovali smo pri odhodu ' ffl 

bornikov v J L A , ob dnevu" I 
zistov pa s o organizj Ki 
dvodnevni pohod po kurira I 
poteh Vrhnike. Že v oW\k 
so skupaj s pripadniki J L ^ K 
ganizirali občinsko tekrn^u 
nje »Mladost v pesmi, be«."" 
in spretnosti« in na repj jn 
škem tekmovanju dos fc 
tretje mesto, kar je do s*K 
največji uspeh na tov i * ] * 
prireditvah. 

'\ 

tej seji. Ob tem je Bojan » l i . 
poudaril: 

»Vprašanja nagrajevanja Pj I 
napredovanja, organizaci je. \ 
tehnologije, bolniški stalež * % 
vprašanja, katerih se more(j 
pomoči strokovnih služb l°* L 
sami, kajti vse to so naša vp^* 1 1 

in so sestavni del stabilizacij^ 
zadevanj. Pot z a razreševani* 
teh vprašanj in sprejemanje ^ 
tev je v samoupravni organiz1™ 
Ni dovolj, da mi na sestanK11, 
sedstva OK S Z M S ali 00' 
opoziromo na to ali ono, p r? 
mo, zavzemamo stališče. ^ 
stanku moramo izoblikovati 
stališče, predlog itd., ki PJS 

preko mladih delegatov zn 

De lega t i s o n a k on fe r enc i v e l i k o govor i l i , k a k o b o d o r a v n o v las tn ih s r e d i n a h k d e l u pr ivab i l i š e v e č m l a d i h . 

moupravnih organov del« 
teles tudi zastopali in se dog" 
vsemi ostalimi 

<9 
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POGOVOR S PREDSEDNIKOM OBČINSKEGA SINDIKALNEGA SVETA ANDREJEM VIDOVIČEM 

Skrbeti moramo za socialno varnost delavcev 
Naokrog je leto dni, odkar občinsko vodstvo 

tveze sindikatov dela v novem sestavu. Prav je, da 
"btem podrobneje pogledamo njihovo delo, predv-
jjjni, kako Zveza sindikatov deluje kot druzbenopo-
"titna organizacija. Kot organizacija, ki ne skrbi 

za rekreacijo, družabno življenje in ozimnico, 
kako se vključuje v celotno družbeno doga

jale. Glavni ton aktivnosti sindikata v preteklem 
*dobju so prav gotovo dajali zaostreni pogoji go-

, jtodarjenja, saj smo se v naši družbi odločili, da 
„et **na celotno našo porabo — tako skupno, sploš-

\s(& ??' investicijsko in osebno—zmanjšal i na tak nivo, 
oljfl 9* Je naše gospodarstvo sposobno financirati. 

*4 2 Andrejem Vidovičem, Id so ga na seji občinskega 
3 ^"Skalnega sveta konec aprila izvolili z a predsednika 

ni vrL?a e n o l e ' 0 , s e J e n a ^ P ° 9 ° v o r s u k a l ravno okrog teh 
1 . basan j . Potegnimo glavno nit skozi delo sindikata v 
j V '• zateklem obdobju. »Največji del naše pretekle aktivno-
" ^ ^ S m o posvetili krepitvi samoupravnih družbenoeko-
1

 fl [ lask ih odnosov, prizadevanjem z a uspešno gospo-
':! ^rjenje. — vključno z uveljavljanjem samoupravnega 
-V saniranja — ter delitvi po delu in rezultatih dela Poleg 

3 H t l P ° 9 ' a v ' t n i h nalog pa smo delovali tudi z a izboljšanje 
' a

o | rjljenjskih in delovnih razmer, socialne politike, z a 
' j M ^ S e obveščanje delavcev, krepitev L O in D S I td« 
! z a j , . ^ a konferenci ste posvetili precej pozornosti uveljav-

iBnju samoupravljanja, ki je nedvomno eno najpo-
l 6 2 ? j i b n e j š i h področij dela sindikatov. Latiko nekoliko 
laSJPodrobneje ocenite to aktivnost? 
a n j » * G l a v n o področje našega delovanja je bilo uveljav-

3 V ' ^ i e samoupravljanja in takega položaja delavca, da bi 
Tta v celoti odločal o pogojih in rezultatih svojega dela 

C- l ' « | J I u P r a v ' i a l s celotno družbeno reprodukcijo Temelj z a 
it b T 3 ^ 0 ^ ^ v 0 0 8 * I 6 Ustava in Z Z D , vendar pa smo več-

r i f ugotavljali, da se ta temeljna izhodišča v različnih 
e j rutinah različno hitro uveljavljajo in dobivajo svojo 

l V T ^ b i n o . Ugotavljamo, da je vpliv delavcev omejen v 
n 1 ' j W n e m n a enostavno reprodukcijo. Vpliv delavcev na 

t k a ' t e v d 0 * 1 0 0 " 1 * 3 znotraj O Z D je dokaj velik, predvsem 

ko 
Se tiče sredstev z a OD in skupno porabo, medtem 

ie ta vpliv že manjši pri investicijski porabi. Bistveno 
iav» "anjšj p a j e V p | , v delavcev na porabo dohodka z a 
Silo skupne družbene potrebe, čeprav znaša ta delež 
lOVijPrel«) 4o odstotkov ustvarjenega dohodka. 

^ato smo dokajšen del naše aktivnosti posvetili tudi 

uveljavljanju delegatskega sistema kot najpomembnej
šega vzvoda z a krepitev vpliva delavcev na celotno 
družbeno reprodukcijo. Omeniti moram, da bomo mo
rali pričeti vsi, inne samo v glavnem D P O , ocenjevati to 
stanje po vsebini in n e p o prisotnosti na 9ejah in sklepč
nosti oz. nesklepčnost sej skupščin To posebej velja za 
SIS. V preteklem obdobju smo pričeli tudi vabiti dele
gate O S S z a D P Z na seje predsedstva — predvsem 
kadar smo obravnavali gradiva z a seje zborov O S , ven
dar je bila že udeležba dokaj skromna. Še bistveno manj 
uspešni pa smo pri uveljavljanju stališč Z S preko dele
gatov z a Z Z D « 

Velik del aktivnosti ste namenili tudi razreševanju go
spodarskih vprašanj. Koliko Ste bili uspešni? 

»Ne morem trditi, da smo bili pri tem dovolj učinkoviti, 
vendar p a s e :je včasih sl išalcelo očitek, da smo zaradi 
tega zanemaril i nalogo socialne zaščite delavcev, v 
čemer [je tudi inekaj resnice. Vendar misl im, d a je bi la 
taka usmeritev pravilna, saj stabilizacija gospodarstva 
pomeni tudi utrjevanje družbenega položaja delavca in 
njegove socialne varnosti 

V času izdelave srednjeročnih planov razvoja smo 
našo aktivnost usmerili p redvsem v to, đatoi'toili delavci 
temeljito Monmirani o gospodarskih razmerah, da bi 
realno ocenili svoje razvojne možnosti in se zavestno 
odpovedali dokaj številnim željam,po investicijah. V l a z i 
osnutkov teh dokumentov smo ocenili, da v tem nismo 
uspeli, stanje pa se je izboljšalo v fazi predlogov Vpliv 
Z D pri usklajevanju občinskih planov p a je bil veliko 
premajhen ihti je glavno breme nosil 'Izvršni svet « 

Kako pa ste v sindikatu ocenili lanskoletnoposlovanje 
vaših organizacij združenega dela, še predvsem, če 
upoštevamo zaostrene pogoje gospodarjenja? 

»De ocenjujemo lanske rezultate gospodarjenja 
lahko ugotovimo, da so bili kljub vsem težavam zelo 
ugodni. V primerjavi z letom 1979 se je celotni prihodek 
povečal z a 42 %, dohodek z a 35 %. porabljena sred
stva z a 4.2%, akumulacija z a 81 %, in sredstva z a OD 
24 % .Pr i tem moram omeniti, da je na oblikovanje sred
stev z a OD imel močan vpliv DD o skupnih osnovah za 
oblikovanje in delitev sredstev z a OD in skupno porabo. 
Ugotovimo lahko, da so ga O Z D v občini dokaj disciplini
rano izvajale, saj so za OD izplačale več kot bi lahko 
glede na O D poleg dveh T O Z D , ki sta imeli izgubo (IUV 
— T O Z D Opekarna in T O Z D Ročna konfekcija) še 10 

O Z D in T O Z D iz področja gospodarstva. Omeniti 
moram še, da posamezne T O Z D IUV in LIKO izkazujejo 
kršitev DD, vendar se v okviru D O pokrivajo. N a po
dročju družbenih dejavnosti ravno tako ne presegamo v 
globalu mase z a O D , presegajo pa jo O S Borovnica, 
Lekarna Vrhnika, V V Z Vrhnika in Dom upokojencev. 
Upravičenost prekoračitev bo ugotovljal še občinski 
izvršni svet. 

V peteklem obdobju smo bili vsi družbeni dejavniki 
preobremenjeni s problemi gospodarske stabilizacije: 
tako z omejevanjem vseh vrst porabe, zmanjševanjem 
stroškov, izboljševanjem zunanjetrgovinske menjave in 
s povečanjem reprodukcijske sposobnosti gospodar
stva. V sindikatih smo posebej poudarjali, naj delavci o 
teh stvareh temeljito razpravljajo na svojih članskih se 
stankih, ob Obravnavi zaključnih računov in novih 
planskih dokumentov. Na posvetih s predsedniki O O 
smo po zaključnih akcijah ugotavljali, da v številnih sre
dinah nalagajo sindikatu pri organizaciji in vodenju raz
prav preveliko breme, da se strokovne službe ne vklju
čujejo dovolj v te razprave in posledica je, d a so take ak
cije preveč formalne. Razprave so skromne še vedno je 
preveliko število delavcev, ki ne poznajo vsebine, o ka 
teri se odloča« 

Posebna naloga sindikata je tudi skrb z a življenjsko 
raven delavcev. Življenjski stroški naraščajo, je porasel 
tudi zajamčeni osebni dohodek? Kot kaže, pa zaenkrat 
ni posebnih problemov okrog zaposlovanja. 

»Sindikati imamo v tem času še posebno nalogo, da 
skrbimo z a življenjsko raven delavcev, še posebno tistih 
z najnižjimi OD Posledica Skokovitega porasta življenj
skih stroškov je bila med drugim tudi porast zajamče
nega OD, ki je bil dogovorjen na skupni seji R S Z S in IS 
S R S V naši občini ocenjujemo, da tak zajamčen O D ne 
bi smel povzročati problemov, saj po do sedaj zbranih 
podatkih glede na stanje konec meseca marca prejema 
v občini od 3890 zaposlenih v O Z D , z a katere imamo 
podatke, 14 delavcev do 5.000, 71, od 5 do 6 tisoč, 222 
od 6 do 7 tisoč itd. Pri skrbi z a OD pa moramo paziti, da 
ne bomo preveč popustljivi pri uveljavljanju meril z a 
ugotavljanje delavčevega prispevka, ampak moramo 
take primere razreševati z vrednotenjem del ter s soli
darnostnimi in z drugačnimi oblikami pomoči ter z boljšo 
izrabo delovnega časa in pa z dvigom produktivnosti. Z a 
ilustracijo izkoriščenosti delovnega časa bi navedel po

datek, da smo v občini v prvih devetih mesecih lani imeli 
okrog 64.800 dni bolezenskih izostankov, v to ba še ni 
vključen porodniški dopust! Izvajanje stabilizacijskih 
ukrepov se je odrazilo tudi v zaposlovanju, saj je bil po
rast zaposlovanja v lanskem letu le 0,2 odstotka, kar pa 
se ni odrazilo v povečanju števila nezaposlenih, saj be
ležimo pri približno 4.800 zaposlenih v občini le 33 iskal
cev zaposlitve, kar je 23 odstotkov manj kot leto poprej. 
Od tega je le 7 delavcev, ki do sedaj še niso bili zaposle
ni. Menim, da je trenutno stanje sorazmerno ugodno, 
pozorni pa moramo biti pri zaposlovanju mladih, ki se 
vračajo iz J L A in ki bodo letos končali šolanje in ne bi se 
smelo dogoditi, da posamezne D O ne bi zaposli le niti 
svojih štipendistov. Da v bodoče ne bi imeli težav z z a 
poslovanjem mladih moramo usmeriti že učence v 
šolah, za kar pa morajo biti osnova plani OZD. Ob koncu 
pa ne bo odveč nekaj besed o nagrajevanju delavcev. 

V okviru priprav na III. kongres samoupravljalcev ste 
imeli tudi tematsko razpravo o nagrajevanju po delu. Kaj 
ste ugotovili? 

»Na področju nagrajevanja po delu je glavna aktiv
nost tekla v sklopu priprav na II. konferenco, ko smo 
ugotovili, da merjena delavčevega prispevka nismo 
uvedli niti še z a vsa proizvodna dela. Z a merjenje dela v 
administraciji pa kaj dlje od razmišljanja še nismo prišli. 
D a stanje tudi trenutno ni bistveno drugačno, je poka
za la tudi tematska razprava v okviru priprav na III. kon
gres samoupravljavcev in s tem ne moremo biti zadovolj
ni. Ugotavljamo tudi, da bi z a hitrejši razvoj tega po
dročja čimprej morali imeti enotna strokovna izhodišča, 
ki pa še niso dokončno izdelana. Tako velikokrat opa
žamo težnje po uravnilovki, kar prav gotovo ne vzpod
buja delavcev k boljšemu delu. Zlasti so neustrezno na
grajevani delavci v neposredni proizvodnji, ki delajo v 
težjih in posebno zahtevnih pogojih in pa resnično 
ustvarjalni strokovnjaki in organizatorji proizvodnje. 
Marsikje pa bi lahko že tudi s sedanjimi sistemskimi in 
metodološkimi rešitvami izboljšali stanje, če ne bi s a 
moupravni organi in subjektivne družbene sile popuš
čale pred odporom skupin in posameznikov, ki bi jih take 
rešitve prizadele. Na račun sindikatov se večkrat sliši 
kritika, da se o delitvi po delu preveč razpravlja, spre
jema sklepe in stališča, razmere pa se le počasi spremi
njajo. Kljub temu, da je v tem precej resnice, ta kritika ne 
zadeva samo sindikatov, ampak vse soodgovorne 
družbene dejavnike z a delitev po de lu« 

ovri** 
rnoi 
va"i 

ara' 
Ine? 
os« 
re* 

redr 

i a * 
srd 

pr« 
esc 
ovl 

TOZD USNJARNA 
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2a letošnje prvo četrtletje je značilno usihanje gospo-
ke rasti in zmanjševanje industrijske proizvodnje, ki 

lia vse večje težave pri preskrbi s surovinami in repro
dukci jskimi materiali, hitro in nekontrolirano povečanje 

ter upadanje izvoza. Obseg menjave s svetom stagni-
e4 * oziroma se celo znižuje. 
,C'8 \tl P ° s , o v a n J u T O Z D U s n j a r n a V r h n i k a s o d o g o d k i v le toš-
tt\ v ' 6 ' ' 1 ' e t U P o m e n i , i e n e 9 a več j ih p reok re tov ; m e d t e m k o s o bili 
j i j 1 , ^ r e t e k l i h let ih i z raz i to usmer jen i v i z v o z , j e d e l e ž i z v o z a v c e -
>v i Z ^ r n p r i hodku v p r v e m t r imeseč ju p o d 3 5 % . Večj i de l p r o -
io j ^ i e je b i lo t ako u s m e r j e n e n e d o m a č i t rg, kjer je t renutno p o v -
3n1 s e v a n j e c e l o v e č j e o d n j ihovih zmog l j i vos t i . 

o r t « ^ v e n d a r je v z a d n j e m č a s u z o p e t neko l i ko več i z v o z n i h na ro 
čili J ' n p redv ideva jo , d a b o d o p l a n i z v o z a kl jub v s e m u lahko r e a -

v^ rali V e č j a s o na roč i l a iz K a n a d e z a ob lač i ln i ve lur , z e l o p a 
™ je z m a n j š a l i z v o z v N e m č i j o , k a m o r i zvaža jo p r e d v s e m 

ai l h 6 t C n v e l u r V z r ° k z a to ) e man jš i in te res z a sv in j sk i ve lu r m 
no** J * r e c e s i j a v s v e t u . V s e m a n j ljudi s e z a t o od loča z a n a k u p 

. ' i z v e ' u r ) a U s p e š n o s e p las i ra jo p r e d v s e m c e n e j š i in 
, z a t o je tudi v e č j e p o v p r a š e v a n j e p o n a p i . 

j i " a . s o l a h k o obdrža l i i z v o z v s a j n a tak i v iš in i , s o mora l i zn ižat i 
ije c e n e ve lu r ja . T u d i i z v o z šče t i n in u s n j e n e kon fekc i j e je bil 

TOVARNA ANTENSKIH NAPRAV 

Del proizvodnje izvoziti za vsako ceno 
V težavnih okoliščinah go

spodarjenja v letošnjem letu 
so v tovarni antenskih naprav 
dosegli v prvih treh mesecih 
dobre rezultate. Presegli so 
plan proizvodnje za 4,7 od
stotka, čeprav so imeli zelo 
velike težave pri nabavi suro
vin in drugih materialov za re
produkcijo. Kljub pomanjka
nju surovin in kljub preneha
nju proizvodnje elektromotor
jev niso imeli zastojev. Z ukini
tvijo proizvodnje elektromo

torjev so morali ustrezno po
večati proizvodnjo obstoje
čega antenskega programa. 

Prav gotovo so imeli veliko 
problemov zaradi pomanjka
nja posameznih materialov, 
saj so morali že začeto proi
zvodnjo prekiniti in jo nado
mestiti z drugo, kar je nega
tivno vplivalo na produktiv
nost. Pri nabavi uvoznih mate
rialov pa jim je kljub zelo 
ostrim uvoznim omejitvam 

uspelo nabaviti nujno po
trebne materiale. 

P r o d a j a n a d o m a č e m trgu je 
b i la v t e m o b d o b j u tudi dovo l j 
u s p e š n a . P l a n s k e zado lž i t ve s o 
p reseg l i p r ib l i žno z a 4 ods to tke . 

I zvozn ih o b v e z p a v t e m o b 
dob ju n i s o real iz i ra l i . S k u p a j z 
I s k r a - C o m m e r c e m s o s i p r i z a 
deva l i najti k u p c a n a z a h o d n o 
e v r o p s k e m t rgu, v e n d a r d o s e d a j 
n i s o dobi l i k a k e g a v e č j e g a na ro 

č i la z a i z v o z . S e napre j s e t rudi 
jo, ke r v e d o , d a mo ra jo de l p ro i 
z v o d n j e izvoz i t i , č e p r a v z a z e l o 
n i zko c e n o , d a b o d o ustvar i l i d e 
v i z n a s r e d s t v a z a n a b a v o r e -
p roma te r i a l a iz u v o z a . P r i č a k u 
jejo, d a b o d o v d r u g e m t r ime
seč ju uspe l i real iz i rat i v s a j de l 
i z v o z n i h zado lž i tev . P r e d o č m i 
ima jo de js tvo , d a mora jo i zvaža 
ti, če tud i z i z g u b o , ke r bi v n a 
s p r o t n e m pr imeru pr iš lo d o z a o 
s ta jan ja p ro i zvodn je z a r a d i p o 
m a n j k a n j a u v o ž e n i h mate r ia lov . 

V LIKU 

Se tesnejše sodelovanje med tozdi 

lih ̂ k o l i k o man jš i kot lani in p o d p l a n o m . 

K)* ši h l 6 m ' d a b 0 d ° p o i z k u s i , i p l a n i z v o z a d c -
!re( £ ° d o tudi zago tov i l i u v o z su rov in in rep romate r ia lov . 
: 4 '0 na to v/ v/olilri mori nrk/icnn ti iHi rvi ucoh tic+ih L*i lahL-/ 

, ^ ' e m , d a b o d o po izkus i l i p l a n i z v o z a d o k o n c a leta real iz i ra t i , 

i 5j h J o p a je v vel ik i mer i o d v i s n o tudi od v s e h t ist ih, ki l a h k o vp l i -
n a kva l i te to i zde l kov , d o b a v n e roke in tudi z m a n j š a n j e 

fl fc^kov V e c n a p o r o v kot dos le j v l aga jo v i zpopo ln i tev t e h n o -
* e g a p r o c e s a in v razvo j n o v i h p r o i z v o d o v , sa j je o d teh fak-

i<f Z p 8 * v s e bol j o d v i s n a tudi u s p e š n o s t p o s l o v a n j a teme l jne or-
> R a c i j e . 
^ v letu 1 9 8 0 s o b i s t v e n o izbol jša l i p roduk t i vnos t d e l a , in to 
^ ' i t a , - doda tn i h v l agan j v p o s o d o b i t e v p r o i z v o d n e o p r e m e . N a j 
e t o * d e l je k p o v e č a n j u p roduk t i vnos t i p r i s p e v a l o b č u t n o 
9 a ^ a n j š a n o b s e g odso tnos t i z d e t a . P r a v g o t o v o p a s o tudi or-

izaci jski uk rep i p r i speva l i s v o j e k t a k e m u rezu l ta tu . 
j p a d a l i s o s i n a l o g o , d a tudi v letu 1981 zago tov i j o p o d o b n o 

produkt ivnos t i d e l a v s l e h e r n e m de lu teme l j ne o r g a n i z a c i -
^ vi ̂ ° ' i m 0 0 U S D e , ° ' c e b o v s a k d e l a v e c s p o z n a l m o ž n o s t vp l i -
o » l l w f n a s k u D n o stor i lnost- Bo l j šo s tor i lnost o z i r o m a f i z ično 

°duk t ivnos t b o d o d o s e g l i p r e d v s e m z : 
it ^boljšim i z k o r i s t k o m d e l o v n e g a č a s a , p r e d v s e m t i s tega , 

1 °s ta ja d a n e s š e n e i z k o r i š č e n , 

ini] 

z bo l j š im i z ko r i s t kom kož , sa j b o d o t a k o ob e n a k e m š te -
k o m a d o v p r e d e l a n i h k o ž izde la l i več jo ko l i č ino u s n j a in 

' jenca, 
z v i š j im n i vo jem kval i te te i zde l kov , s č imer s e b o d o i z o g -

v r a č a n j u parti j iz sor t i rn ice v p ro i zvodn jo z a r a d i p o n o v n e 
' l a v e . 

r61 \#~ 2 r a c ' o n a ' ' z a c ' J o t ehno lošk ih in p r o i z v o d n i h p o s t o p k o v . 
% v ° ' e tore' ^ e m o z n o s t ' ' d a z us tvar ja ln im d e l o m v s e h d e -

k tudi v letu 1981 naprav i jo p o m e m b e n ko rak v s m e r i v i š je 
(jti J ^ t a i v n o s t j , k i j e e d i n a r e a l n a o s n o v a z a več j i i z v o z in s t e m 
i ^ Q o d n e p o s l o v n e rezu l ta te . C C 

V Liku so z doseženo proi
zvodnjo v letošnjih prvih treh 
mesecih še kar zadovoljni 
kljub težavam z dobavo raznih 
materialov in surovin. Že lan
sko zadnje četrtletje je bila 
dobava repromateriala in su
rovin nezadovoljiva. Tako so 
pričeli letošnjo proizvodnjo z 
zelo slabimi zalogami. 

»V naš ih p ro i zvodn ih t ozd ih 
s m o razpo laga l i le z m in ima ln im i 
ko l i č inami rep rodukc i j sk ih m a t e 
r ia lov in s i n i kakor n i s m o mogl i 
ustvari t i več j ih z a l o g . N a š a n a 
b a v n a s l u ž b a s e je a n g a ž i r a l a 
p rak t i čno n a c e l o t n e m j u g o s l o 
v a n s k e m t rgu, z a n i m i v e m z a 
našo »b ranžo« . Rezu l ta t i p a n i so 
bili tak i , kot s m o načr tova l i g l e d e 
n a po t rebe . K v z r o k o m l a h k o d o 
d a m o š e zap i r an j e do ločen ih s u 
rov insk ih regij in p r e p l a č e v a n j e 
o d s t ran i konku ren tov . S v o j e p a 
je d o d a l a todiddlga z i m a , sa j s e 
jje s tem z a v l e k e l n a č r t o v a n i 
p o s e k in d o b a v a h l o d o v i n e . T o je 
b i l o najbol j kr i t ično. P o s l e d i c e 
s m o občut i l i ž e v l e tošn jem 
p r v e m kvar ta lu , sa j s t a o b č a s n o 
stal i žag i v B o r o v n i c i in V e r d u . S 
t e m s o n a m p a d l e z a l o g e ž a g a 
n e g a l e s a n a m i n i m a l n e sko ra j 
kr i t ične kd l ič ine,« p r a v i M i r o 
H a n ž e l , p l a n e r p ro i zvodn je . 

T o jrh o p o z a r j a n a r e s n o s t p o 
loža ja rn ugotav l ja jo , d a s e b o d o 
s rečeva l i s p o d o b n i m i t e ž a v a m i 
in o b č a s n i m i poman jkan j i re 
p r o m a t e r i a l a tudi v p r ihodn je . 
Z a t o s o us tanov i l i koo rd inac i j sk i 
o d b o r z a n a b a v o in p r o d a j o kot 
n o v o ob l i ko d o g o v a r j a n j a in s e z 
nan jan ja s t r žno in p r o i z v o d n o 
p rob lema t i ko . P r i t e m g re p r e d v -

K i e uspešnejšemu prodoru na tržišče jim bo pripomoglo 
devet novih samostojnih izdelkov ter garnitura Jazon, ki je se
stavljena iz več sedežnih elementov in koktajl mizice. Nekoliko 
bodo torej opustili stari program in začeli s proizvodnjo novih 
izdelkov, posebno starejše vrste stolov bodo zamenjali novi 
sodobno oblikovani, ki so namenjeni tako na evropski kot na 
ameriški trg. Za premostitev težav s surovinami so začeli izdelo
vati tudi stole v kombinaciji bukovega in jesenovega lesa. 

Da je usmeritev pravilna, že vidijo po izrednem zanimanju za te 
novo oblikovane stole na zunanjem in na domačem tržišču. 

s e m z a ka r na jh i t re jše m o ž n o r e 
š e v a n j e p r o b l e m o v in z a i skan je 
na j rac iona lne jš ih reš i tev pri d o 
bav i ma te r ia lov g l e d e c e n , kva l i 
tete, d o h o d k o v n i h p o v e z a v i td. 
T a koord inac i j sk i o d b o r s e s e 
s ta ja enkra t t e d e n s k o . »Ta 
o b l i k a d e l a s e j e p o k a z a l a z a 
z e l o kor is tno , sa j je p re tok infor
mac i j in p r o b l e m a t i k e m e d tozd i 
in n a b a v n o s l u ž b o ob jek t i vne jš i 
in i z k a z a l o s e ie, d a je tudi ko r i 
s ten« , ocen ju j e d e l o t e g a o r g a n a 
M i ro H a n ž e l . 

P r i z a m e n j a v i u v o ž e n i h re 
p r o m a t e r i a l o v z d o m a č i m i n i s o v 
celot i u s p e l i . T a k o j im o s t a j a v 
p ro izvodn j i o s n o v n a s k r b in a n 

g a ž i r a n j e z a bo l j še i zko r i ščan je 
su rov in kot s o : l e s , furnirji kjer s e 
d a o b angaž i r an j u v s e h d e l a v c e v 
š e na j več pr ihrani t i . 

K l j u b t e m u , d a s o s e s u r o v i n e 
pod raž i l e n a d r a z u m n o me jo — 
in to v p l i v a n a k o n k u r e n č n o s t — 
s o pri prodaj i v p rv ih t reh m e s e 
c ih zabe lež i l i d o b r e rezu l ta te . 
P r o d a j a n a d o m a č e m trgu j e p o 
t e k a l a n e m o t e n o .in ni b i lo čut i t i 
kak ršnegako l i u p a d a n j a k o 
njunkture. V pr imer jav i s p roda jo 
v l a n s k e m i s t e m o b d o b j u je le tos 
ka r z a 4 9 ods to t kov več ja . P l a n 
p a s o p r e s e g l i z a 15 ods to tkov . 
N a s p l o h ugotav l ja jo , d a p r o d a j a 
n a d o m a č e m trgu ni v e č s a m o 

s e z o n s k a , kot je b i lo v č a s i h , k o 
s o r a v n o v prv ih m e s e c i h l e ta 
proda l i m a n j svo j ih i zde lkov . 

Tud i n a z u n a n j e m trgu s o bili 
u s p e š n i , sa j s o izvol i l i z a ok rog 
2 ,5 mi l i jona do lar jev, ka r p r e d 
s tav l ja 9 ods to t kov v e č kot v 
prv ih t reh m e s e c i h lan i . 

V z p o d b u d n e s o š tev i l ke , ki 
g o v o r e v p r id i zkor i s tku de lov 
n e g a č a s a . K a r z a 6,8 o d s t o t k a 
več kot lani s o izkor ist i l i d e l o v n i 
čas . N a d u r e s o s e z m a n j š a l e s 
3,4 n a 2 ,2 ods to t ka : T u d i i z o 
s tank i z a r a d i bo ln i ške s o s e o b 
č u t n o zman j ša l i . 

Kakšni pa so finančni pokazatelji? 
Finančni podatki z a celo delovno or
ganizacijo so v primerjavi z lansko
letnim obdobjem kar ugodni, tako so 
celotnega prihodka dosegli 319 mio 
din, kar je 28 odstotkov več kot lani. 
Ob precej višjem indeksu celotnega 
prihodka vidimo, da so porabljena 
sredstva hitreje naraščala in sicer je 
indeks porabljenih sredstev kar 183. 
Čistega dohodka so ustvarili 51 mio 
din (14 odstotkov več kot lani), tega 
pa so razporedili v višini 37 rnio din 
z a osebne dohodke, kar je 29 od
stotkov več kot lani in 13 mio din z a 
sklade, kar je pa nekaj manj kot v 
enakem obdobju lani. 

Povprečni izplačani neto osebni 
dohodek na delavca na mesec je bil 
okrog 9.800, kar je z a 32 odstotkov 
več kot lani. 

Sami rezultati z a prve tri mesece 
so še zadovoljivi. Težko pa bi ocenili 
in napovedali, kako bo ob koncu leta. 
Najbrž se bodo tako kot v teh treh 
mesecih še srečevali s problemi 
okrog nabave surovin in repromate
rialov. Vendar bodo poskušali te 
probleme prebroditi s še večjo de
lovno disciplino, odgovornostjo ter 
prizadevnostjo in s še boljšim izko
riščanjem notranjih rezerv. 



m. k i 

Grad v Bistri se ni imel toliko obiskovalcev, kot jih je bilo v nedeljo, 10. maja, na zborovanju ob ob
činskem prazniku. 

Spomnili smo se tudi padlih borcev v narodnoosvobodilnem boju in vseh, M so darovali i 
za svobodo, In položili vence h grobnici na Drči, k spomeniku v Verdu In spomenikoma "P 

ZBOROVANJE DELOVNIH LJUDI IN OBČANOV — SLAVNOSTNI GOVOR JE IMELA PREDSEDNICA OK ZKS MARIJA ISKRENOVIČ 

Na občinskem praznovanju v Bistri 
Z zborovanjem številnih občanov smo občinski praznik proslavili 10. 

maja letos v gradu v Bistri, čudovito sončno jutro je pripomoglo, da je 
bilo srečanje v prečudovitem okolju v gradu še bolj slovesno. ' 

N a slavnostni seji vseh treh zbo
rov občinske skupščine in družbe
nopolitičnih organizacij, ki so ji priso
stvovali vsi , ki so tisto nedeljo dopol
dan prišli v Bistro, in jo je vodil pred
sednik občinske skupščine Vladimir 
Mejač, je spregovorila predsednica 
občinske konference Z K S Marija 
Iskrenovič. 

»V naših srcih je zadrhtela boleči
na, ko so 4. maja ob 15. uri in 5 minut 
po vsej Jugoslaviji zaječale sirene; 
na vrhu Triglava je plapolala zastava 
na pol droga, delovni ljudje so z a tre
nutek onemeli, kajti minilo je leto dni 
od trenutka tesnobe, ko se je v Kl i
ničnem centru v Ljubljani iztekla Ti
tova poslednja bitka. Izgubil jo je 
zase , ker vsako življenje konča smrt, 
dobil pa jo je za nas, saj je še s svojo 
smrtjo utrjeval to, z a kar se je bojeval 
vse življenje,« je poudarila v uvodu in 
nadaljevala da je bilo minulo leto bo
leče, ko smo ostali brez ljubljenega 
predsednika, brez krmarja naše par

tije, brez vizionarja in graditelja naše 
revolucije, brez najdražjega tovariša 
Tita. 

»V nas je ostala neozdravljiva bo
lečina, ki jo je izpričeval vsak naš 
človek. V s e od lanskega maja se 
molčeča kolona v hiši cvetja na De-
dinju ni ustavila; vsak Jugoslovan 
želi ob maršalovem grobu ponoviti 
obljubo, ki smo jo dali ob njegovi 
smrti, in bo vedno ostala v nas: nikoli 
ne bomo skrenili s Titove poti. 

Prav iz te velike bolečine ob izgubi 
največjega sina Jugoslavije črpamo 
nove moči. N a poti socialistične gra
ditve ostajamo s Titom, z njegovimi 
revolucionarnimi idejami in deli,« je 
poudarila Marija Iskrenovič. 

Dotaknila se je tudi našega hitrega 
povojnega razvoja, v katerem smo 
razvili sistem socialističnega s a 
moupravljanja, ki je edini sistem v 
svetu, ki daje možnost vsakemu de
lovnemu človeku in občanu, da ak

tivno deluje v njem. Ob tem pa je de
jala: 

»Delegatski sistem se je uveljavil 
kot glavni mehanizem delavskega 
razreda, delovnih ljudi in občanov pri 
uresničevanju oblasti kakor tudi pri 
upravljanju družbenih zadev na te
meljih samoupravljanja. 

V naši občini je 1100 delegatov, to 
je velika množica samoupravljalcev, 
ki preko svoje delegatske baze delu
jejo v našem političnem sistemu. 
Dejstvo pa je, da širokih možnosti 
delegatskega sistema še nismo 
uspeli dosledno uporabiti.« 

Ko je govorila o sedanjem eko
nomskem trenutku, je med drugim 
poudarila: 

»Čas, v katerem živimo, je poln 
negotovosti. V svetu je vse več nasi
lja, tudi ekonomska situacija je dovolj 
težka. Vsi ti vplivi segajo tudi k nam. 

V slabših pogojih gospodarjenja 
so O Z D naše občine v lanskem letu 
vložile veliko naporov in dosegle 
ugodne rezultate. 

Da bodo rezultati ugodni tudi v pri
hodnje, je treba povečati produktiv
nost, vsi moramo bolje in več delati. 

Nekatere O Z D so zato že začele 
uvajati nove prijeme z a stimulacijo 
boljšega dela. 

Dolžnost nas vseh je, da varču
jemo povsod, svoje delovne obvez
nosti pa kar najbolje izpolnjujemo. 
Zavedati se moramo, da je bil naš 
materialni razvoj doslej hitrejši, kot 
so bile naše možnosti, zato je nujno, 
da gremo sedaj počasneje naprej, 
da se vse bolj naslonimo na lastne 
sile in manj na tuje kredite. 

Z a prihodnjih pet let smo si začrtali 
nove naloge, ki bodo pomenile velik 
napredek z a vse delovne ljudi in ob
čane. Izpolnitev zadanih nalog pa bo 
zahtevala veliko naporov vseh nas, 
ker bomo le s skupnimi močmi lahko 
dosegli zastavljene cilje. Marsikaj bi 
laže in hitreje rešili, če bi vse potrebe 
v občini gledali bolj celovito. Doslej 
smo vse prevečkrat zastopali ozke 
lokalne interese. 

Krajani večine naših krajevnih 
skupnosti so pokazali veliko priprav
ljenosti z a reševanje svojih proble
mov in jih tudi uspešno rešili. Vedno 
bolj se moramo zavedati, da bo od 
nas samih odvisno, kako bomo žive

li. Te dni je tekla na zborih krajanov 
K S Vrhnika razprava ' o samopri
spevku. Večina krajanov je priprav
ljena prispevati svoj delež, ker se z a 
veda, da si samo tako lahko bolje 
uredi svoje življenje. Tisti, ki še stojijo 
ob strani in negodujejo, bodo prej ali 
slej morali spoznati, da moramo z a 
napredek svojega kraja skrbeti 
sami.« 

Nato je predsednik občinske 
skupščine Vladimir Mejač izročil pla

kete pisatelja Ivana C a n k a r ! 
sednik občinske konferenc 
Janez Pečar pa srebrna 
O F . 

P o kulturnem programu, I 
slavnostni seji, so si vsi prisi 
ogledali tehnični muzej. 

Na dvorišču gradu pa j« 
vahno vse do večernih ur, 
zadevni prireditelji posK 
dobro razpoloženje. 

O b minulem praznovanju občinskega praznika se zahvalju 
vsem posameznikom, delovnim organizacijam, samoupravnim! 
nom, D P O in društvom, ki so kakorkoli pomagali pri organizaciji 
Osrednje proslave v Bistri, kot tudi pri drugih prireditvah, ki so bile' 
priložnosti. 

Še posebej pa se zahvaljujemo S O Vrhnika z a dodeljena fini 
sredstva, delovnim organizacijam Ljubljanske mlekarne — TOZI 
sestvo Verd , Gradbenemu podjetju Ljubljana — T O Z D Kami 
Verd, Gozdnemu gospodarstvu T M S v Bistri z a pomoč, posebno 
zahvaljujemo LIKU Verd tako z a pomoč pri obnovi prostorov Kraj 
skupnosti kot pri prireditvah. 

Gas i lskemu društvu Verd pa se zahvaljujemo z a lepo izpeljan j 
ganizacijo tovariškega srečanja. Organizacijski < * 

pri K S p 

Podeljena priznanja občine Vrhnika »Plaketa pisatelja Ivana Cankarja« 
Boško RATKOVIĆ 

z a dolgoletno družbenopolitično 
delo, krepitev bratstva in enotnosti 
jugoslovanskih narodov in narodno
sti, še zlasti z a velik prispevek h kre
pitvi koncepta splošnega ljudskega 
odpora z a uspešno povezovanje 
enot J L A z organi in organizacijami v 
občini. 

Boško Ratković je rojen 1933. leta 
v Liki, S R Hrvaška. P o končani 
osnovni šoli in gimnaziji se je vpisal 
na vojaško akademijo, na kateri je 
leta 1953 šolanje uspešno zaključil. 

Leta 1952 je bil sprejet v članstvo 
Zveze komunistov. P o končanem 
šolanju na akademiji je v enotah J L A 

opravljal pomembne vojaške in par
tijske dolžnosti ter se ob delu še iz
popolnjeval in dokončal najvišje vo
jaške šole — komandno štabno aka
demijo in šolo narodne obrambe. 
Pretežni del službe je opravljal ravno 
na Vrhniki. 

Vseskoz i se je zavzemal z a krepi
tev bratstva in enotnosti jugoslovan
skih narodov in narodnosti, z a utrje
vanje koncepta S L O in družbene 
samozaščite, z a razvoj sbcialističnih 
samoupravnih odnosov ter z a vse
stranski razvoj odnosov med eno
tami J L A in organi in organizacijami v 
občini. 

Kot družbenopolitični delavec 

uspešno deluje v različnih organih 
na občinski ravni, med drugim je tudi 
kot delegat Občinske konference 
S Z D L član družbenopolitičnega 
zbora skupščine občine. 

Branko STERGAR 
z a dolgoletno uspešno delo in vo

denje T O Z D Usnjarna ter vsestran
sko aktivnost na področju razvoja 
samoupravnih odnosov v T O Z D in 
širše. 

Branko Stergar se je rodil 25. 9. 
1929 v Mariboru. Leta 1957 je diplo
miral na Tehnološki fakulteti v Ljub
ljani in pridobil poklic dip. inž. kemij
ske tehnologije. Član Z K je od leta 

1968. V kolektiv IUV se je vključil 
takoj po končanem študiju leta 1958. 
Že od vsega začetka je opravljal po
membna strokovna opravila. Najdlje 
je opravljal naloge na področju teh
noloških raziskav in razvoja. Leta 
1971 je bil imenovan z a direktorja ta
kratnega obrata Usnjarna. De la indi
vidualnega poslovodnega organa 
T O Z D torej opravlja že 10 let. Ugodni 
poslovni rezultati, ki so bili doseženi 
v tem obdobju, povsem opravičujejo 
imenovanje tov. Stergarja z a to po
membno vodilno funkcijo. 

Kot direktor T O Z D se dosledno 
zavzema z a polno uveljavitev s a -

Tudi sedaj se aktivno vključuje v de
legatski s istem kot član družbenopo
litičnega Zbora Skupščine občine 
Vrhnika ter se zavzema z a učinko
vito delo delegacij v T O Z D . 

Aktivno deluje tudi v ZK . Bil je član 
občinskega komiteja ZK . V seda
njem mandatu pa je član Občinske 
konference Z K v občini Vrhnika. 

GASILSKO DRUŠTVO 
ZAPLANA 

Z a velike uspehe na področju ra
zvoja gasi lske organizacije kot druž-
benopomembne organizacije in 
oblike združevanja delovnih ljudi in 
občanov na socialističnih osnovah 

k 
h 

skega doma, saj je bil nareji 
rekoč s prostovoljnim d e l o ® 
so opravili preko 18.500 pi< 
nih ur, kar dokazuje enotm 
liko požrtvovalnost. Kupili 
vso opremo, motorno briz! 
gasilski avto. Mnogi med čia1 

zelo aktivni pri delu krajev" *8 
nosti, mladinske o r g a n i h 
S Z D L . 

Društvo je do sedaj preje1' JjH 
liko priznanj in pohval ter I 
tekmovanjih zasedlo visoK* 
tve. 

Os 

'ta 

7 J 

1 

Boško Ratković Branko Stergar Moški pevski zbor LIKO 

Gasilsko društvo Zaplana 

moupravnih odnosov, saj je praksa 
potrdila, da je uveljavitev teh odno
sov temeljni pogoj z a trden družbe
noekonomski položaj delavcev. Že 
pred tem je aktivno deloval v samou
pravnih organih. Eno mandatno ob
dobje je vodil delavski svet IUV in 
dve mandatni obdobji Centralni de
lavski svet D O IUV. 

Kljub zahtevnosti vodilnih funkcij, 
ki jih je opravljal, je ves čas tudi akti
ven družbenopolitični delavec. De
loval je in še deluje v mnogih telesih 
družbenopolitičnih organizacij v ok
viru D O IUV in v širši družbenopoli
tični skupnosti, Omenimo naj le to, 
da je bil tudi delegat v skupščini in da 
je bil v prejšnji mandatni dobi pred
sednik Skupščine občine Vrhnika. 

ter z a hitro materialno krepitev in 
velik prispevek k razvoju civilne zaš
čite v krajevni skupnosti. 

Gas i lsko društvo Zap lana je od 
svoje ustanovitve leta 1973 nedvo
mno veliko naredilo, tako v svoji or
ganizaciji kot tudi v celotni K S . Pr i 
dobilo je v svoje vrste stare in mlade 
in šteje seda j48 aktivnih članov. Ima 
dve pionjrski desetini ter žensko de
setino. Vs i so napravili izpite z a naziv 
»gasilec«, poleg tega pa ima še 8 
podčastnikov ter enega častnika. 
Strojniški tečaj je opravilo 11 članov. 
Zelo veliko sodeluje s civilno zaščito. 
V kraju organizira razne akcije tako 
po operativni plati,-'pomaga tudi ob
čanom v raznih težavah. Še najbolj 
se je odlikoval pri izgraditvi gasi l-

PEVSKI ZBOR 
LIKO VERD 

Z a uspehe na kulturnem 
pri razmahu ljubiteljskega P 
uspehe v širšem slovensker 
ru. 

Moški pevski zbor L IK0 
pričel delati februarja 1973, 
pripravljali na proslavljanje 
niče Parketatne Verd in 
podjetja LIKO. Prvič je na* 
proslavi poleti I. 1973. K<fN 
pevci želeli nadaljevati z d 
nim prepevanjem, se je 
nekaj čez dvajset p e v c ^ 
spet zbrala in začela vadit'; 
devnim delom so v letu 19: 
prvi samostojni celovečerni 
Uspeh tega večera jih je v« 
k še večji delovni disciplin 
htevnejšemu programu. ^ 
imajo najmanj en celovefl 
cert, sodelujejo na prošla^' , 
reditvah v občini, gostoval1, iy 
sednjih občinah, v Ajdo* j& 
Domžalah, v Gonarsu, r i l g 
tekmovanju R T V Ljubljana' 
ski zbori pred mikrofonom* Q| 
dosegli zelo pohvalne o f l j l 
večji uspeh pa so imeli leta % 
so na republiškem tdJH 
»Naša pesem« v Maribdj H 
bronasto plaketo. Leta 198" to 
»Naši pesmi« le z a neK* l f * 
zgrešili srebrno plaketo, K 

mesto med moš^, ' if 
se na 4 
terskimi pevskimi zbori v 

M P Z LIKO-Verd je p e v s % ' 
ki s pomočjo delovne o<9 j 
L IKO-Vrhnika in Zveze kuj , J 
ganizacij Vrhnika raste v j H 
biteljsko skupino. Neguje i 
dejavnost v okviru delovn' M 
zacije in krajevne skupno* | 
predstavlja naše kulturno 



NAŠ ČASOPIS 

'Gostita Franc Fortuna 

."S 

Stane Bule 

Z ^grajenci osvobodilne fronte 
Praznujemo 40-letnico organizacije, ki je ostala zvesta pobudam 

. O rnunistov, je pomagala te pobude uresničevati in uveljavljati v naši 
Duh hrabre Osvobodilne fronte je živ in tudi po štiridesetih letih z 

ire|i i!<«i zavesti in srcu mirno gledamo v bodočnost. V bodočnost, ki jo 
lof na zgodovinski vlogi Osvobodi lne fronte. 

u r , a n Je in uveljavljanje oblik in metod dela Osvobodi lne fronte, to je ne-
tnff IJ®9a političnega dela med ljudmi, se danes uresničuje v fronti vseh so-

? | " sil, ki izhaja ravno iz izkušenj Osvobodi lne fronte, ki je s svojim širo-
* r amom združila narod v boju z a osvoboditev in v socialistični revoluoi-ria 

č l a L 
ef *8v Socialistični zvez i številni aktivisti krepijo zgodovinsko vlogo Osvo-
n | Z gorite. Socialistična z v e z a je postala resnično najširša organizacija, v 

, !?*druženi vsi ljudje. D a je to dosegla, pa gre priznanje številnim aktivi-
e r katerimi so tudi letošnji nagrajenci. N a predlog Žirije z a podeljeva-
* l rw n Priznanj O F in predsedstva O K S Z D L so letos prejeli srebrna priz-
i 0 k t j ^obodi lne fronte naslednji aktivisti: Milka Bradač z Vrhnike, Stane 

,. vmnlke, Karel Erjavec Iz Lukovice, Franc Fortuna z Vrhnike, 
foatlša z Vrhnike, Ivanka Gradišnik Iz Dola pri Borovnici, Stanko 
* Bevk, Venčesiav Poglajen z Verda, Jože Vlntar z Vrhnike. 

Otmar Jeršlnovlč 

| 0 i ' ^ red Stane Repar Tomo Pejlč 

i Rebrni znaki Zveze sindikatov * 
Iseljeni na reviji pevskih zborov 
gli( ' e , ° ob prazniku dela poskušamo delavcu samoupravlialcu dati na 

SŠim e n e v ' a s , n ' s r e c ' ' n ' ' ^jer dela. skromno priznanje z a njdgov prispevek 
BOI ESU c ' e ' o v n ' m rezultatom, kakor tudi k boljšemu samoupravnemu organi-
K«l K ^ i n e , v kateri dela in živi. Tako je tudi letos Občinski svet zveze s in-
vr< . ̂  reviji pevskih zborov podelil svojim aktivistom priznanja z a uspešno 
SK> 91^ 0 ie predsedstvo Občinskega sindikalnega sveta zveze sindikatov 
/ ^ % s Preie lo sklep, da letos ob delavskem prazniku podelijo srebrni 

k u k a t a z a uspešno delo v osnovnih organizacijah pri uresničevanju de-
ii 1 i h l r " e r e s o v , a k o v družbenopolitičnih organizacijah, kakor tudi v samou-

' « 6 | , 0 r 9 a n ' h , v temeljnih sredinah in tudi v skupščinskem sistemu. Pr izna
l i * A r e v i j i pevskih zborov podelil predsednik občinskega sindikalnega 

J S n d r e i Vidovič. Priznanja so prejeli: Otmar Jeršinovič, Anton Kržič^ 
f \ . ^ ^ d . Boža Novak, Tomo Pejič, Stane Repar, S imon Seljak ter z a v e - . 
i 0 ' < o v ' , ° delovanje pri uresničevanju sindikalnih nalog v T O Z D 

, s ^ w organizacija zveze sindikatov Temeljne organizacije združenega 
ol 'TVrhn ika . 

PRVA INFORMACIJA POSLOVNEGA USPEHA ORGANIZACIJ ZDRUŽENEGA DELA IZ 
GOSPODARSTVA ZA OBDOBJE JANUAR—MAREC 1981 

Poslovanje v prvem četrtletju 
Prve neuradne podatke poslovanja organizacij združenega dela s po

dročja gospodarstva Je Izdelala plansko-analttska služba na podlagi pe
riodičnih obračunov za primerjalni obdobji januar—marec 1980 in 1981. 

Uradni podatki bodo znani v Analizi poslovnega uspeha organizacij združe
nega dela z a obdobje januar—marec 1981. katere bo dostavila Služba druž
benega knjigovodstva predvidoma konec meseca maja. 

Ta prikaz vsebuje primerjavo prvega četrtletja leta 1981 z istim obdobjem leta 
1980, kakor tudi v primerjavi s povprečjem v letu 1980. Prikaz čistega dohodka 
z a osebne dohodke in povprečnega B O D na delavca je že korigiran s spre
membo prispevnih stopenj v letu 1981. 

I Z V O Z v 000 din 

IND 
Real iz. Real iz. IND I.—III. 
I.—III. I,—III. I.—III. '/4 81 
T 980 81/80 81/80 1980 1/4—80 

Celotni prihodek 847.043 1.158.070 136,7 1.010.382 114,6 
Porabljena sredstva 584.795 792.059 135,4 698.107 113,5 
Dohodek 262.250 366.013 139,6 312.275 117,2 
Sredstva z a akumulacijo 64.185 104.383 162,6 60.817 171,6 
Amortizacija 
(min. + nad. pred.) 22.243 30.550 137,3 24.050127,0 
Sredstva z a reprod. 86.732 133.352 153,8 84,238 158,3 
Del ČD z a O D 111.150 145.680 131,1 133.160 109,4 
Povp. št. zap. (del. ure) 3.652 3.678 100.7 3.745 98,2 
Povp. št. zao. 

f 

(stanje konec meseca) 3.731 3.728 100 3.808 97,9 
Povp. B O D na delavca 10.415 13.203 130,1 11.852 11,4 

I,—III. 
1980 

I.—III. 
1981 IND 

IND 
I.—111.81 

' A 80 

LIKO — S K U P A J 61.115 82.982 135,8 112,2 
LIKO — TO ZD T O V A R N A V R A T 1.130 2.145 189,8 61,7 
LIKO — T O Z D T O V A R N A S T O L O V 56.709 77.644 137,0 114,6 
LIKO — TO ZD P R I M A R N A P R E D . 3.276 3.193 97,5 118,0 
IUV — T O Z D U S N J A R N A 144.741 135.874 87,0 81,5 
DONIT — T O Z D FENOLIT 294 2.799 — 557,6 
ISKRA — T O Z D A N T E N E 78 52 67 67 
AVTOMONTAŽA 
— T O Z D K O V I N A R S K A — 346 — 82 

S K U P A J 206.228 212.053 102,8 92,4 

V tem obdobju so organizacije združenega dela s področja gospodarstva v 
prvem kvartalu leta 1981 na področju zunanjegospodarske menjave, dosegle 
naslednje izvozne rezultate: 

Teče postopek sprejemanja planskih dokumentov in njih usklajevanje z Do
govorom o družbeni usmeritvi razporejanja dohodka v letu 1981, kar bo pred
vidoma zaključeno do konca maja. Ti podatki bodo osnova z a spremljanje de
litvenih razmerij v organizacijah združenega dela po posameznih občinskih 
obdobjih, kakor predvideva omenjen dogovor. 

V dovoljeni masi z a osebne dohodke v letu 1981 morajo biti že izračunani 
tudi prekoračeni zneski izplačil z a osebne dohodke med dovoljenim v letu 
1980 pri tistih organizacijah združenega dela, ki so s sklepom IS S O Vrhnika to 
dolžne opraviti. 

Anal iza usklajenosti planskih dokumentov bo predvidoma izdelana koncem 
maja in bo služila z a anal izo polletnih rezultatov poslovanja organizacij zdru
ženega dela in kriterijev delitve. 

O b dnevu varnosti je podpred
sednik občinske skupščine Karel 
Erjavec sprejel delavce organov 
z a notranje zadeve. O b tej prilož
nosti je poudaril, da se social i
stično samoupravljanje vrašča 
tudi v varnostni sistem v obliki 
podružbljanja varnostne funkcije, 
ki tako postaja del naše splošne 
ljudske obrambe, varnosti in 
družbene samozaščite. V ta s i 
stem je vključenih vedno več de
lovnih ljudi in občanov. Tako po
staja sleherni občan del našega 
varnostnega sistema. 

»Z uvajanjem novih oblik in 
metod dela na področju varnosti 
smo dosegli ze lo dobre rezultate, 
ki se kažejo v skrbi z a čim popol
nejšo varnost delovnih ljudi in 
občanov. Prav tako pa posve
čamo posebno skrb ohranitvi in 
razvoju naših temeljnih pridobi
tev revolucije,« je v pozdravnem 
nagovoru dejal Karel Erjavec in 
poudaril, da moramo v ljudeh še 
bolj vzgajati varnostno zavest in 
čim tesnejše in pristnejše bo so
delovanje organov z a notranje 
zadeve z občani, tem manj bo 
kaznivih dejanj. 

V imenu delavcev organov z a 
notranje zadeve je spregovoril 
komandir postaje milice Janez 
Donik in poudaril, da so trdno od
ločeni braniti našo socialistično 
skupnost in krepiti varnost in 
družbeno samozaščito. 

Srečanje 
Cankarjevih šol 

Z g o d i l o s e je p r e d š t i r i d e s e t i m r p r e d s topet imi l e t i . . . V V idmar jev i 
hiši v L jubl jani je b i la u s t a n o v l j e n a O F in to je bil z a č e t e k vs ta je s l o 
v e n s k e g a n a r o d a . P r e d s tope t im i leti p a s e je rodi l n a Vrhn ik i ve l ik i 
s l o v e n s k i p isate l j , Ivan C a n k a r . 

V s p o m i n n a te d o g o d k e in v počas t i tev d n e v a naše šo le je b i lo v 
s o b o t o , 16 . 5. s rečan je j u g o s l o v a n s k i h šo l z i m e n o m Ivan C a n k a r . 
V r h n i k b s o ob iska l i p reds tavn i k i šo l iz Bugo j i ne , L j u t omera , Z a g r e b a , 
T rbove l j in M a r i b o r a . S k u p a j s m o s topa l i v povork i , ki s e je v i l a s k o z i 
V r h n i k o d o d o m a J L A , v r o k a h s m o st iska l i z a s t a v e in T i t o v a g e s l a ter 
čut i l i n j egovo pr iso tnost . D a , T i to je bi l z n a m i ! A n e s a m o n a p a n o j u , ki 
je bil nape t p r e d d o m o m J L A , kjer s e je odv i ja la p r o s l a v a , z n a m i je bi l 
v naš ih s rc ih . S l o v e s n o s t je p r iče la p r e d s e d n i c a n a š e g a P O B a r b a r a 
B a r b o in v s e m š o l a m pode l i l a s p o m i n s k e p lake te . P o v a b l j e n i s o bili 
tudi gost je , m e d njimi b i vša tovar i š i ca ravna te l j i ca n a š e šo le , M a r t a 
A leks i č in J o ž e V in ta r . P r o s l a v o je v e s č a s sp reml ja l naš p e v s k i z b o r , 
kako r r d e č a nit s e je s k o z n j o v l eke l tudi rec i ta l . P o p e s t r i l a s o jo š e 
k o l a , ki s o j ih z a p l e s a l i naši mla jš i pionirj i . P r o s l a v o s m o zakl juč i l i s 
p e s m i j o J u g o s l a v i j o , ki s m o jo z a p e l i v s i ude leženc i . 

P o p o l d n e s o gost je ob iska l i š e z n a m e n i t o s t i n a š e g a kra ja . 
S r e č a n j e p a je bi lo z a k l j u č e n o z v e č e r n i m p l e s o m v naš i šo l i . 

D A R I N K A K O D E R M A N 

Letošnja lokalna štafeta, ki je šla skozi vse krajevne skupnosti je bila 
tudi v Bevkah. Bevški mladinci so jo ob 15.10 na Zrniškem mostu prev
zeli iz rok mladincev Blatne Brezovice, č e z dobrih 10 minut s o jo pri
nesli v Kulturni dom v Bevkah, kjer jim je mladina pripravila bogat kul
turni program. P o malo več kot enournem postanku so se s štafeto od
pravili na pot proti Logu, kjer naj bi jo prevzeli mladinci iz Loga. Pri 
transformatorju je bila ob 16.30 predaja in štafeta je tako zopet odšla 
na novo pot. 

GLAVAČ JOŽE 



OSNOVNA ŠOLA LOG — DRAGOMER 

Nekaj informacij 
obveščenost občanov — staršev 
in učencev nove osnovne šole 

— Osnovna šola bo pričela z delom 1. septembra 1981! 
— Jedra razrednih kolektivov oz. oddelkov bomo oblikovali z učenci, ki 

so v letošnjem šolskem letu še na osnovni šoli Ivan Cankar, skladno z 
novo oblikovanim šolskim okolišem OŠ Log — Dragomer pa postanejo 1. 
septembra učenci nove šole. Na novo prišolani učenci se bodo vključevali 
k tem oblikovanim jedrom do enakomerne popolnitve oddelkov. 

— Vpis učencev v 1. razred (redni rok) so končani. Seveda pa lahko 
starši, ki še kakorkoli niso uspeli vpisati svojih otrok v 1. razred, to opravijo 
do 1. septembra 1981. Z a vpis se lahko po teletonu pozanimajo pri šol
skem psihologu, po telefonu, številka 751-150. 

— Vpisi ostalih učencev od vključno 2. do vključno 8. razreda bodo v 
mesecu avgustu (okvirni rok je 17. in 22. avgust). Točni podatki kraja in ur
nika vpisa bodo objavljeni z obvestili — plakati v vseh krajevnih skupnostih 
šolskega okoliša nove šole. 

— Osnovna šola Log — Dragomer bo po ugotovljenih podatkih (po 
končani anketi) imela naslednje število šolskih oddelkov: novo poslopje 
matične šole v Dragomerju, 8 oddelkov razredne stopnje (po 2 oddelka od 
1. do 4. razreda) in 9 oddelkov predmetne stopnje (po 2 oddelka 6., 7., in 8. 
razreda ter 3 oddelke 5. razreda). 

— N a dislociranih oddelkih šole Drenov grič bomo imeli 2 oddelka in 
sicer 2. in 3. razred, ter v Bevkah tudi 2 oddelka, 1. in 4. razred. Pouk bo 
samo dopoldne z že znano obstoječo organizacijo prevozov. 

— Organizacijsko — časovno bo pouk z a učence na predmetni stopnji 
potekal samo dopoldne — enoizmensko. Z a učence od 1. do 4. razreda pa 
bomo poizkusili, da ustrežemo zaposlenim staršem, organizirati pouk v 
eni od naslednjih možnih variant pouka: 

a) vsi učenci od 1. do 4. razreda naj bi imeli dvoizmenski pouk s teden
sko menjavo turnusa in organizirano podaljšano bivanje v obeh turnusih. 

b) učenci 1. in 2. razredov pouk samo dopoldne z organiziranim podal-

šanim bivanjem do 15. ure in učenci 3. in 4. razredov dvoizmenski pouk s 
podaljšanim bivanjem v izmenah. 

c) uspešna, vendar težje izvedljiva varianta je možnost organizacije ce
lodnevne osnovne šole z a učence 1. in 2. razredov, z a učence 3. in 4. ra
zredov pa dvoizmenski pouk s podaljšanim bivanjem v obeh izmenah. 

Organizacija omenjenih variant pouka razredne stopnje je odvisna od 
prostorov, ki jih nudi nova šola, še bolj pa od finančnih možnostih z a ure
sničitev potrebe po večjem številu oddelkov podaljšanega bivanja, ki jih z a 
hteva varianta b) oziroma celodnevne osnovne šole v varianti c). Moramo 
upoštevati, da smo v srednjeročnem planu razvoja osnovnih šol tudi glede 
na finačne možnosti naše občine upoštevali varianto a). Dosegljivost 
omenjenih variant se bo definirala po razgovorih v občinski izobraževalni 
skupnosti, ki finansira vzgojo in izobraževanje. 

— Šoli je uspelo po razpisu v rednem majskem roku z a prosvetne de
lavce pridobiti ves prosvetni kader, razen delavca z a upravljanje del in 
nalog učitelja gospodinjskega pouka in vodje šolske prehrane. Omenjena 
dela in naloge in dela in naloge učiteljev podaljšanega bivanja bomo razpi
sali v ponovljenem junijskem roku razpisov prosvetnih delavcev. 

— Nenazadnje je potrebno spregovoriti tudi o »bojazni« občanov, da 
šolski objekt ne bo končan! Čas gradnje objekta je zahteval določene po
dražitve. Šola je s svojimi zahtevami po opremljenosti poizkušala kar na-
jracionalneje sodelovati in je svoje zahteve zmanjšala na minimum! Znane 
podražitve so po predlogu IS S O Vrhnika že predstavljene delovnim ljudem 
in občanom. Natančen prikaz s finančno konstrukcijo pridobivanja sred
stev z a dokončanje objektov bo ob solidarnosti SIS otroškega varstva, 
T T K S in združenega dela z odstopom presežkov, ustvarjenih v SIS druž
benih dejavnosti z a leto 1980, omogočal dokončanje gradnje šolskih ob
jektov in s tem tudi nemoten pričetek pouka v rednem septembrskem roku. 

L O V R O NOVfNŠEK 

Kulturno društvi 
tudi na šoli 

Na šoli Ivana Cankarja že več let deluje kulturno društvo. OrJ 
ramo kulturne prireditve in skrbimo, da učenci prosti čas izkorišč* 
bolj koristno in čim manj enolično. Šolsko kulturno društvo skrpi; 
kulturne dogodke v šoli in zunaj nje. Tesno sodeluje z Zvezo kun 
organizacij Vrhnika. Skupaj z ZKO jn Kino sekcijo smo uvedli ne* 
filmske matineje. Opažamo, da je zanje premalo zanimanja, čepj 
filmi dobro zbrani in vstopnine poceni. Ne razumemo, da otroci raJj 
vajo denar za žvečilne gumije in sladkarije, da pa jim je žal dati rrtj 
narjev za ogled dobrega filma. 

Naše kulturno društvo je povezano tudi z drugimi kulturnimi društvi 
okolici. Tako sta pri nas gostovali že kulturni društvi iz Borovnice in Cel 
Borovničani so nam predstavili »Ostržka«, petošolci iz Cerknice pa 
»Neznalček«, ki nam je bila zelo všeč. Tudi naša skupina je ob slovel 
kulturnem prazniku gostovala v Borovnici z dramatizacijo Povodnega m 
igrico Pekarna Miš-maš smo nastopili tudi zunaj naše občine. VečW 
sečno poskušamo uvesti oglede gledaliških predstav z a šolsko mladini 
mo, da bi naše kulturno društvo še bolj zaživelo in otrokom nudilo veliko 
nih uric. Saša Mlad 

Letošnja kulturna 
prireditev »BISTRA 81« 
— od 20. do 30. junija 

vett 

iiiaf 

Program: 
20. 6. — Promenadni koncert Pihalnega orkestra 
21 .6 . — Kabaret 13 — zabavno-glasbeni program v izvedbi Svi 

ne Makarovič, Aleša Kersnika in J . Mrzel — Koncert glasbene š# 
Vrhnika 

22. 6. — Otvoritev razstave likovne kolonije Bistra 80 
23. 6. — Lutkovna predsava Lutkovnega gledališča iz Ljubljai 

»Ginjol v težavah« 
24. 6. Literarni večer s Karlom Grabeljškom ob pisateljevi 75-letr» 
25. d. — Večer etnografskih filmov 
26. 6. — Koncert zborov: M P Z IUV, mešani P Z Dragomer, lw 

Liko-Borovnica, ženski P Z Sinja gorica 
27. 6. — Koncert z Matejo Koležnik in Koncert kvarteta godal 
28. 6. — Gledališka predstava 
Tako kot prejšnja leta bo v teh dneh tudi likovna kolonija. 

Komaj do srednjih vej 
D r a m s k a s k u p i n a B r e g - P a k o , D P D S v o b o d a 

B o r o v n i c a , je v pretek l i do lg i z i m i p r ip rav i la o d r s k o 
d e l o P e t r a U s t i n o v a — K o m a j d o s redn j ih ve j . D e l o 
je s i c e r ang leško , v e n d a r je o s n o v n i p r o b l e m t a k o 
s p l o š e n , d a bi s e l a h k o d o g a j a l o k jerkol i . K o m e d i j a 
n a m r e č o b r a v n a v a g e n e r a c i j s k a naspro t ja in n e 
d o s l e d n o s t tako s ta re j še kot m la j še gene rac i j e . 
M l a d i n e more jo p renaša t i z l a g a n e m o r a l e svoj ih 
s ta ršev , ki si p o en i s t ran i p r i z a d e v a j o z a p l e m e n i 
tost , d r u g a p a je p o p o l n o m a n a s p r o t n a prv i . M l a d i 
s e t a k e m u ž iv l jen ju up i ra jo in d raž i j o s s v e t o m sp r i 
j a z n j e n o s ta re jšo g e n e r a c i j o . V e n d a r n i s o n e d o 
s l e d n i s a m o s tare jš i . Š e bol j n e d o s l e d n i in v s v o j e m 
b is tvu m a n j p remiš l j en i s o m l a d i , ki v e č i n o m a o s t a 
ne jo le pri t r m a s t e m nasp ro tovan ju s ta re j š im . S le j 
ko prej s e i zkaže , d a je l a h k o biti uporn išk i in d a s e 
n a v i d e z n a revo luc i ona rnos t o b v s t o p u v ž iv l jen je 
n a k r h a v tak k o m p r o m i s , kot g a ž iv i jo t isti, ki s o ta 
p r a g ž e z d a v n a j p res top i l i : 

Č e bi m l a d e z B r e g a in P a k e g a vp raša l i , k a k o je 
nas ta ja l o n j ihovo d e l o , bi p o v e d a l i , d a s o mora l i 
p r e m a g a t i kar p r e c e j težav , p r e d e n s o s e p r e d s t a 
vil i obč i ns t vu . Na jp re j s o s e lotili o d r a in g a s a m i 
p o v e č a l i , s a m i p a s o izde la l i tudi ku l i se . In to u s 
p e š n o . P o l e g teh , » tehn ičn ih« ov i r je b i lo včas ih kar 
t e ž k o do loč i t i , kda j s e b o d o z o p e t ses ta l i z a va je . 
V s a k i m a tudi s vo j o » r e d n o zado lž i t ev« : vs i č lan i s o 
z a p o s l e n i , p o t e m p a š e d ruž ina , d o m a č e d e l o . . . 
V č a s i h je bi lo r es t e ž k o , v e n d a r s o z ve l i ko pož r t vo 
va lnos t i p r e m a g a l i v s e n a p o r e in to z a t o , ke r j im 
d e l o v d r a m s k i skup in i ni pr is i l jena o b v e z n o s t , 
a m p a k j im p o m e n i uve l jav i tev n j ihov ih s p o s o b n o 
st i , v e s e l j e do ig ran ja , p a tudi spros t i tev nape tos t i , 
ki tare jo in ob remen ju je jo s o d o b n e g a č l o v e k a . 

S k o m e d i j o s o s e obč ins t vu predstav i l i kar šes t 
krat. 7 . 3 . 1 9 8 1 je b i l a p r e d p r e m i e r a v Bla tn i B r e z o 

v ic i , ž e n a s l e d n j e g a d n e p a je b i la p r e m i e r a d o m a , 
n a B r e g u . S k o m e d i j o s o želel i popestr i t i tudi d e 
lovni in naporn i d a n ž e n a in mater , ki s o p rav t e g a 
d n e p r a z n o v a l e svo j d a n . O b i s k o v a l c i s o komed i j o 
z e l o d o b r o spre je l i . K e r je bil odz i v vel ik , s o s e o d 
loči l i , d a b o d o k o m e d i j o ponov i l i 28 . 4 . v B o r o v n i c i , 
kjer p a s o bili m lad i g leda l i ščn ik i razoča ran i . Ž e 
p r e d igro s o s s t r a h o m g leda l i s k o z i šp ran je z a v e s v 
d v o r a n o in ugotav l ja l i , d a bo ob i sk z e l o p iče l . V e n 
da r s o s e odloč i l i , d a b o d o igral i , če tud i ma loš tev i l 
n im o b i s k o v a l c e m . T a k o je tudi bi lo. Ver je tno s o s e 
up rav i čeno sp raševa l i , z a k a j s o Bo rovn i čan i »za ta 
j i l i«. A l i h o d i m o n a p r e d s t a v e le z a t o , d a v i d i m o s o 
s e d a , pr i jatel ja, z n a n c a , s k r a t k a , d a radi g l e d a m o 
z n a n e l judi? Al i n a s ne z a n i m a de lo kot t ako? O b i s k 
g leda l i ške p r e d s t a v e naj bi b i la p o t r e b a p o kultur
n e m d o g o d k u . 

N a t o s o s e č lan i d r a m s k e s k u p i n e B r e g - P a k o 
dogovor i l i s č lan i g leda l i ške s k u p i n e z V e r d a z a 
z a m e n j a v o : g leda l i ščn ik i z V e r d a s o s e predstav i l i 
z B r e z j a n s k i m po l j em , igra lc i z B r e g a in P a k e g a p a 
s o n a V e r d u 1 1 . 4 . upr izor i l i komed i j o K o m a j d o 
sredn j ih ve j . D o g a j a n j e n a od ru s o o b i s k o v a l c i z 
z a n i m a n j e m spreml ja l i . 

K e r s t a de lovn i o rgan izac i j i L I K O iz B o r o v n i c e in 
D O N I T z B r e g a v e l i k o p o m a g a l i d r a m s k i skup in i 
B r e g - P a k o , s o k o m e d i j o 1 2 . 4 . upr izor i l i z a d e l o v n e 
o rgan i zac i j e . 

K o s o ž e sko ra j mis l i l i , d a je z ig ran jem z a to s e 
z o n o k o n e c , s o jih povab i l i v C e r k n i c o . V a b i l u s o s e 
o d z v a l i in 17 . 4 . upr izor i l i k o m e d i j o v C e r k n i c i , kjer 
s o jo n a v d u š e n o spre je l i . O b i č a j n e m u a p l a v z u je 
s l ed i l a š e p o h v a l a . 

T o p a je ve l i ko z a g leda l i ščn ike z B r e g a in P a 
k e g a in tudi v z p o d b u d a z a nada l jn je de lo . 

M . S . 

NOVOSTI V CANKARJEVI 
KNJIŽNICI 

S T R O K O V N E K N J I G E : 
Breccl j M . : O b 40-letnici O F slovenskega naroda 
Broz J . : Zbrana dela V I . 
Charriere H . : Metu l j 
Dre /ga D.: Prvi maj 
Druga svetovna vojna. I.—III. 
Eisenstein S. H . : Montaža, ekstaza 
Freud S.: Psihoanaliza in kultura 
Geč-Korošec M . : Družinsko pravo S F R J 
Golavšek A . : Nekateri marksistični temelji socio

logije 
Gorjane F.: Avdiov izualna učna sredstva 
Hr ibar T.: Resnica o resnici 
Ivanjko Š.: Or is pravnega urejanja premož. in 

osebn. zavarovanja 
Jereb A . : F iz ika 
Justinek I.: Tehnični in tehnološki napredek in sa

moupravljanje 
Kunaver P.: Pravl j ica in resnica o zvezdah 
Kušče-Zupan S.: Pripomoček mentorjem za delo s 

pripravniki 
Mavčič A . : Bilateralni sporazumi Jug. o socialni 

varnost i . . . 
M ike ln M. : Pekel 1941 
Ostrovška M . : K l jub vsemu,odpor. I.—III. 
Pavlica M . : Register veljavnih predpisov S F R J 
Perenič A . : Relat ivna samostojnost prava 
Petrič J . : Svetovi Louisa Adamiča 
Pota Poljske 
Predpisi o obligacijskih razmerjih. V I . 
Predpisi o vzgoji in izobraževanju 
Prower S. S.: Kar i Marx in svetovna literatura 
Ravnik J . : Odsevi in obličja 
Rupnik J . : Mesto in vloga kolektivnega vodenja in 

upravljanja 

Sajovic B.: Predpisi o lastninskopravnih razmerjih 
Sekolec J . : Odgovornost proizvajalca stvari, z na

pako 
S K O J 1919—1945 
Stoletje svetovnih vojn » • 
Zb i rka pojasnil gospodarskih in finančnih predpi

sov x 

Zgodovinska vloga O F 

L E P O S L O V J E 

M L A D I N S K O : 
Brenk K.: Partizanka Katarina 
Destovnik K. K.: M o j a pesem 
Hadžić F.: Potovanje okol i sveta 
Kokoška in dvanajst piščancev 
Kosovel S.: Sonce ima krono 
Menart J . : Pesnik se predstavi 
Prešeren F.: Srebrnina rosa trave / 
Prevert J . : Levic v kletki 
Zgodbe o živalih 
Zupančič B.: Luka 

Z a odrasle: 
Bebler A . : Čez drn in strn 
Rožanc M . : Metul j 
Vogrinc J . : Nočem umreti v Šleziji 

L i r ika upora 
Samec J . : Sen morja 
Skušek I.: Izgoreli dan 
Zapojmo: Taborniška pesmarica 

Prevodi : 
Bei!ey R.: Afrodi ta brez medalje 
Bulgakov M . : Škrlatni otok 
Eckert H. : Honolek ali dobri bog iz gline 
Goebbels J . : Dnevnik 
Hermann K.: M i , otroci s postaje Z o o 
Hilsenrath E. : Nacist Frizer 
Lawrence D. H. : Ljubimec gospe Chatterleveve 
Lee J . : Deveti mož 
Roth F.: Zbogom, Columbus 

Odprta galerija Kašča 
V s o b o t o , 16. m a j a , s o v V e r d u v okv i ru pr i re

ditev o b č i n s k e g a p r a z n i k a pr ipravi l i o tvor i tev 
k m e č k e kašče , ki s o jo preuredi l i v razs tavn i 
prostor . V galer i j i »Kašča« je dob i l p rvo obe lež j e 
v s v o j e m ro js tnem kraju s l i kar V e r j a n Jože f P e t -
kovšek . Z b i r k a fotografi j n jegov ih oh ran jen ih 
l ikovnih de l p reds tav l j a s l ikar ja in n jegovo de lo . 
" N a otvori tv i s e je z b r a l o v e č kot 100 l judi. 

N a v z o č e je p o z d r a v i l a M . R i j a v e c , ta jn ica Z K O 
V r h n i k a , in s e v i m e n u O K S , Z K O V r h n i k a i n K S 
V e r d z a h v a l i l a v s e m , ki s o pri obnov i in uredi tv i 

s o d e l o v a l i : N a r o d n i galeri j i in Z a v o d u z a sp" 
m e n i š k o v a r s t v o iz L jub l jane , E lek t ro-L jub l jan* 
enot i V r h n i k a , L i k o - V e r d , u m e t n i š k e m u foW 
grafu M i ru Z d o v c u , kiparju T o n e t u L a p a j n e t u ' 
Z i r o v n i k o v i m . O p o m e n u n o v e pr idob i tve in 
kul turnih d o s e ž k i h in p r i zadevan j i h v naš i obči j 
p a je sp regovo r i l P a v e l Mrak , p r e d s e d n i k ZK< 
V r h n i k a . Kul turn i p r o g r a m je pr ipravi l oktf 
» K a š č a « , ki s e je ž e p r e d tremi leti po imenov« 
po kašč i v V e r d u . 

M . 

Srečanje s pisateljem Grabeljškort 
T e k m o v a l c i z a C a n k a r j e v o 

b r a l n o 1 z n a č k o s m o povab i l i 
K a r l a G rabe l j š ka n a zak l j učno 
s rečan je m lad ih b ra l cev . Tako j 
s e je o d z v a l in obl jubi l , d a n a s bo 
o b i s k a l 13 . m a j a . V s i s m o n e 
s t rpno čaka l i ta d a n . 

Pr ičaka l i s m o g a v v e č n a m e n 
s k e m pros to ru . L e p o s m o g a 
spre je l i . Poda r i l i s m o m u š o p e k 
rož in i lustraci je Kuhar j i , k i s m o 
jih s a m i nar isa l i . P r i t em p a s m o 
mu že le l i , d a bi s e n a n a š e m s r e 
čan ju č i m lepše počut i l . Na jpre j 
mu je p e v s k i z b o r z a p e l neka j 
p e s m i c . P o t e m p a s o učenc i pr
v e g a r a z r e d a za ig ra l i d o g o d i v š 
č ine m a l e p a r t i z a n s k e če te . K o 
p a s o prvi raz red i odko raka l i z 
o d r a , je nas top i l d r a m s k i k rožek . 
Z a i g r a l m u je d v e z g o d b i c i . Bi l i 
s t a z e l o s m e š n i in z a t o s m o s e 
vs i sme ja l i . S m e j a l s e je tudi p i 
sate l j s a m . 

P o pr iredi tv i n a m je pisate l j 
p r i p o v e d o v a l o svo j ih pa r t i zan 
sk ih d o g o d i v š č i n a h . Najbo l j m i j e 
b i la všeč z g o d b a o d v e h pa r t i za 
n ih , ki s ta lov i la p o v h e . K o je s 
temi konča l , n a m je da l b e s e d o . 

O b s u l i s m o g a z razn imi v p r a š a 
nji. 

C a s je hitro m ineva l in zak l j u 
čit i s m o mora l i s rečan je . P r i 

s rčno s m o s e zahva l i l i z a otH ! 

s e vs i vese l i razšl i . 
P o d o b n i h s rečan j s i š e želi 

R o z m a n e E d o , 3. a I 

» A V T O M O N T A Ž A « 
LJUBLJANA 
T O Z D KOVINARSKA, 
VRHNIKA, 
Partizanski tabor 1 
ob jav l j a nas ledn ja p ros ta de la in na loge: 

1. 2 NKr tde lavca za p r i uč i t ev v k o v i n s k i s t r ok i , 
2. 4 P K p r o i z v o d n e de lavce k l j učavn iča r je , 
3 . 6 K V p r o i z v o d n i h de lavcev var i l cev in 
4 . 7 K V p r o i z v o d n i h de lavcev k l j učavn iča r jev 
P o d tč. 3. in 4. zah tevana i z o b r a z b a K V ustrezne s m e r i . 
P o s k u s n o de lo t ra ja : z a de la in na loge pod tč. 3. in 4 . 6 0 dni 

za os ta la de la 45 d n i . 
S tanovan je ni z a g o t o v l j e n o . 
P i s m e n e pr i jave m o r a j o kand ida t i s k u p n o z d o k a z a l i o strff 

kovnos t i p red lož i t i v r o k u 20 dn i od ob jave kom is i j i z a d e l o v f l 
r azmer ja , T O Z D K O V I N A R S K A . V R H N I K A , Part izansK' 
tabor št. I. 

K a n d i d a t i b o d o o rezu l ta t ih obveščeni v r o k u 30 dn i od d * 
turna ob jave . 
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20 let Planinskega društva Vrhnika 
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svo jem letnem občnem zbo ru 26. apr i la na P lan in i je P l a n i n s k o 
i »uštvo V rhn ika p ros lav i lo svo jo dva jset le tn ico. Ob tej pr i l ik i s o ra
li MH druš tven i p rapor in u radno odpr l i V rhn iško kur i r sko p l an insko 
~ot In seveda pregledal i svo je dosedan je uspešno de lo . 

Vrhniško planinsko društvo je bilo ustanovljeno leta 1960, ko je skupini 
' 'olj zagrizenih planincev uspelo uresničiti željo po organiziranem delo-

Sriju planincev, ki je bila prisotna že veliko prej, saj so bili pred ustanovi
j o lastnega društva Vrhničani vključeni v glavnem v ljubljanska planin
ca društva. Večina teh se je seveda z ustanovitvijo P D Vrhnika vključila v 
^še novo društvo, ki je skupaj z novimi člani že v prvem letu obstoja štelo 

, Pfeko 200 članov, od tega skoraj 90 mladincev in pionirjev. Prvi predsed-
i "to društva je bil dr. Kogoj Stanislav, tajnik pa je bil Javornik Rafael. 

• S 

« 

V prizadevanju po še večji pomladitvi članstva se je formiral mladinski 
^sek v okviru društva z nalogo vzgoje mladih na šolah in povečanja izlet
nike dejavnosti. Ob vodenju izletov v gore si je ožji krog planincev — vod-
" ov nabral izkušnje.ki so omogočile organizacijo prvega planinskega ta-

a v Tamarju, kar je postalo vsakoletna praksa. Letos bo organiziran že 
j V - tabor po vrsti. V teh taborih se je rodila tudi želja po športni dejavnosti v 

— - ^9"rah. Formiran je bil alpinistični odsek, ki je samostojno deloval v letih 
'968—73. V tem obdobju je bilo preplezanih približno 800 smeri v doma-
* gorah. 

Poleg izletništva se je planinsko društvo lotilo tudi izgradnje planinskega 
"Orna na Planini. V s a dela pri izgradnji so bila opravljena udarniško. Tudi 
S vojo transverzalo je dobilo društvo, saj je bila pot »Vrhnika — Triglav« or
ganizirana že pred šestimi leti in jo je doslej prehodilo že preko 60 planin-
c * ' . Letos je bila odprta.že druga transverzala društva: »Vrhniška kurirska 
Jjaninska pot«, ki vodi po hribih okoli Vrhnike, oziroma ljubljanskega barja, 
" io je v kratkem času prehodilo že več kot 50 planincev, kar da vedeti, da 
s i takih poti planinci želijo. 

. . . V tem dvajsetletnem obstoju društva je poraslo tudi članstvo, saj se je 
$ p e č a l o več kot štirikratno. Tako ima danes planinsko društvo preko 900 

"anov. Organizirana je tudi sekcija Ciciban -planinec, ki šteje 140 naj
mlajših privržencev planinstva. 

Jasno je, da je bilo potrebno veliko dela, predvsem na propagandnem in 
^9ojnem področju, daje društvo doseglo to stanje. Upravni odbor društva 
*" jasno zaveda, da je nadaljnje uspešno življenje in delovanje planinske 

Svell 

le 

bljaf 

letni 

O b d v a j s e t i o b l e t n i c i d e l o v a n j a s o p l a n i n c i r a z v i l i d r u š t v e n i 
p r a p o r , 

organizacije na Vrhniki odvisno predvsem od tega, kako vzgojiti in priteg
niti k delu mlade, ki se bodo ob spoznavanju lepot naše domovine vzgojili v 
poštene člane naše družbe. Ljudje, ki poznajo in ljubijo svojo domovino, jo 
bodo znali tudi odločno in uspešno braniti pred tujcem, če si jo bo skušal 
prilastiti. 

Planov je veliko. Vprašanje pa je, koliko in kako jih bomo uresničili. 
Uspešno izvedeni bodo le, če delo ne bo obviselo na ramenih posamezni
kov, ampak se ga bo s polno odgovornostjo in resnostjo lotilo čimveč čla
nov društva. Novoizvoljeni upravni odbor društva vabi k delu v društvu, v 
njenih komisijah (gospodarska, izletniška komisija z a pota, markacijska, 
komisija za varstvo narave idr.) mladinskem odseku, vse, ki so pripravljeni 
pomagati po svojih močeh. Vrata društva so odprta vsem, vedno pa ob če
trtkih od 16.—18. ure, ko so uradne ure v prostoru društva nad Domom 
upokojencev na Tržaški 12. 

S . J . 

M P " — 

lal Po partizanskih 
poteh Vrhnike 

"Weljo, 17. maja, je bil na Vrh-
1 tradicionalni pohod »Po parti-

organizacij z Vrhnike, ki so dosegle 

*kih poteh Vrhnike«. V lepem 
J nem vremenu je pot vodila iz-

• l o m a J L A mimo Elektrona, 
Pca«, skozi Strmico do »Prčo-

L kaplani, kjer so si najbolj žejni 
0 Pogasili žejo. O d tam pa se je 
"adaljevala proti Jelovcu in se 

-Bjatni dol spustila spet nazaj na 
!yo. Z a trimčkarje je to bil prije-
i"aljši sprehod, saj so pot, dolgo 

14 km prehodili v slabih treh 

[tekmovalnem delu pohoda pa so 
Merile tričlanske ekipe iz raznih 

naslednje rezultate: 

1. V P — 5 3 1 2 1 1.11,05 
2. Part izan 1 1.17,23 
3. Košarkarski klub 1 1.21,54 
4. V P 5312 II 1.23,50 
5. 1951 1.25,37 
6. Postaja milice 1.28,12 
7. Part izan II 1.29,41 
8. Košarkarski klub III 1.30,38 
9. Mladinci 1.32,42 

10. Z R V S 1.58,50 
11. Košarkarski klub II 2.06,18 
12. V P 1267 2.25,35 

S . J . 
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Polharski kros 
— Podlipa 81 

I N a d a n p r e d p r a z n i k o m OF j e b i l a v P o d l i p i i n m o r d a š e 
Ne l e p a n e d e l j a , p o m l a d n o o b a r v a n a i n k o t n a l a š č z a k r o s , 
I s o g a o r g a n i z i r a l i p o d l i p s k i p o l h a r j i . N a R u p a h , k je r j e b i l 
' " i k r o s a , p a s o s i p o s t a v i l i l i č n o h i š i c o . K d o n e v e , k j e 
' ta j i , n a j p o v e m , d a lež i m e d K o j u d o l o m i n Ž a ž a r j e m . Č e s e 
^ p e l j e t e d o K a j u d o l a , m o r a t e o d t a m n a p r e j p e š , k e r s e 
j j n j g a č e n e d a , r a z e n č e s t e s k o n j e m a l i k r o s m o t o r j e m , 

reden p r i d e t e d o k o č e , z a g l e d a t e ž e r a z v o ž e n o k r o s 
^°9°> k j e r z a g r i z e n i m o t o r i s t i t r e n i r a j o a l i p a s e v o z i j o 
^ m . o z a r e k r e a c i j o . 
. P o l h a r s k i k ros P o d l i p a 81 je l o k a l n e g a z n a č a j a in o r g a n i z a -
Hji upa jo , d a b o z leti p reše l v t radic i jo. V t e m k rosu je s o d e l o -
Ifp 3 4 t e k m o v a l c e v v k o n k u r e n c i , i z v e n k o n k u r e n c e p a je 
p o š e 15 mla jš ih o d petna js t let, m e d nj imi tudi e n vo jak. 
»"Tudi ž e n s k a m je b i lo o m o g o č e n o t e k m o v a n j e , p a ni b i lo n a 
s 'artu n o b e n e . 

Start je bi l pri gost i ln i »Vr tnar« , cilj p a — k o t ž e r e č e n o — p r i 
* ° 'harsk i koč i . P r o g a n i b i l a d o l o č e n a , z a t o s o imel i p r e d n o s t 
. s « , ki t a te ren bo l je p o z n a j o , sa j s o ž e prej z a rek reac i jo »p res 
p a l i « bo l j še m o ž n o s t i . 
I Maj n a v e d e m š e vrs tn i r e d t reh na jbo l jš ih v v s e h t reh k o n k u -
f 6 n c a h . 
t O d 15 d o 2 0 . let: 1. B renč i č J a n e z , 2 . Ž e l e z n i k T o n i , 3 . J u r c a 

ft O d 2 0 d o 3 5 let: 1. K o z j a k Z d r a v k o , 2 . K o z j a k C i r i l , 3 . J e r e b 
^ a n k o . 

N a d 3 5 . let: 1. Fi l ip ič F r a n c , 2 . J u r c a F r a n c i , 3 . M e r l a k J o ž e . 
2 a na jbo l j še s o bili pr iprav l jeni poka l i , z a d r u g e p a p rak t i čne 

| ; a g rade . T u d i z a z a d n j e u v r š č e n e s o naš l i n a g r a d o in to v obl ik i 
v e ž e g a k rav j ega r e p a , ki s i g a je zas lužen i mora l obes i t i okol i 

I r atu . P o podel i tv i n a g r a d s o vs i s k u p a j odš l i k s p o m e n i k u p a d -
n a kra j , k jer j e ime l t abo r i šče m e d vo jno Do lom i t sk i o d r e d . * " i u a M i 

a dob ro vo l jo in d o b r o p i jačo j e b i lo r a v n o tako posk rb l j eno . Z a 
™iačo s o posk rbe l i o rgan iza tor j i , z a v e s e l j e p a T r č k o v J a n e z s 
s v o j o » f ra j tonarco« . 
. . ' a kroj&je b i l d o b r o o rgan i z i r an , z a t o Š te fan , Mar j an , J a n e z , 
9°r in F r a n c i , kot g lavn i »kr ivci« z a t a k ros upa jo , d a s e g a b o 

p r , r > o d n j a l e t o ude lež i lo več je š tev i lo . " C a n k V k 

TEKMOVANJE V POČASTITEV OBČINSKEGA PRAZNIKA VRHNIKE 

Strelci SD Vrhnika — TRAP, sekcije Dolomiti, so 3. maja priredili tradi
cionalno strelsko tekmovanje v počastitev občinskega praznika Vrhni
ke. Kljub zelo slabemu vremenu se je tekmovanja udeležilo 37 tekmoval
cev, ki pa so dosegli zelo dobre rezultate. 

V imenu S D Vrhnike je navzoče pozdravil predsednik sekcije Roman Bo-
kavšek, v imenu družbeno-političnih organizcij Vrhnike pa tov. Janez Pečar, ki 
je v kratkih besedah predstavil značilnosti občine Vrhnika.in zaželel strelcem 
veliko športne sreče. P o končanem tekmovanju so najboljši strelci prejeli po
kale in nagrade delovnih organizacij IUV, Liko Vrhnika, Droga—obrat J E L K A 
Vrhnika, Žito — Pekarna Vrhnika, Kmetijska zadruga Vrhnika in Mercator — 
Dolomiti. 

REZULTAT I 
A. kat. 50 golobov: 1. Aco R e b e r n i k — S D Bine Grajzer 49 ,2 . Franc Končan 

— S D Dolomiti Vrhnika 48, 3. Ivan Tkalec — Olimpija Ljubljana 48, 4. Milan 
Vekovrh — S D Dolomiti Vrhnika 47, 5. Marjan Sotlar — Svoboda Senožeče 
46, 6. Rajko Pic iga — Svoboda sen. 46, 7. Matjaž šturm — Dolomiti Vrhnika 
4 5 , 8 . Janez Šekoranja — Olimpija Ljubljana 45, 9. Roman Bokavšek — Do
lomiti vrhnika 45, 10. Marko Vilfan — Ol . Lj. 44. 

B kat. 25 golobov: 1. Vinko Tomažič — Dolomiti Vrhnika 23 ,2 . Marjan Kovic 
— Pšata 2 0 , 3 . Miro Jurca — Dolomiti Vrhnika 20 ,4 . Drago Kov ic—Pšata 20, 
5. Janez Bokavšek — Dolomiti Vrhnika 19. 

F. K. 

Novi trenerji 
Delo v NK U S N J A R poteka v zadnjem času normalno, predvsem organiza

cijsko. Pojavljajo se manjši problemi, kar pa je razumljivo ob široko zastavlje
nem programu dela, ki so ga sprejeli v klubu. Ti problemi se pojavljajo predv
sem v zvezi z organizacijo potovanj na tekme, z vzdrževanjem igrišča. S o še 
drugi, manjši problemi, ki pa se sproti in pravočasno rešujejo. V klubu so jih vsi 
pripravljeni reševati, tako da ne predstavljajo večjih ovir. 

NK U S N J A R je v sodelovanju z Z T K O organiziral tečaj z a nogometne tre
nerje, ki je bil na Vrhniki. Udeležilo se ga je 5 kandidatov iz občin Notranjske in 
6 Iz občine Vrhnika. Ti novi trenerji so se takoj vključili v delo sekcij kluba. 

V tem času so vse selekcije odigrale številne tekme v okviru rednega tek
movanja ter tudi nekaj prijateljskih tekem. Naj omenimo samo nekaj rezulta
tov, z a katere menimo, da so pomembni. 

Članska ekipa je odigrala 3 srečanja, dvo je zmagala, eno pa izgubila. 
IV. selekcija je odigrala tekmo j : zelo dobro ekipo J A D R A N iz Dekanov; 

tekma se je končala 1:1. 
Tudi II. selekcija je odigrala več tekem, najvažnejša je bila gotovo tekma z 

Olimpijo iz Ljubljane. Kljub porazu z 2:1 je bila ekipa pokazala dober nogomet, 
trener Olimpije Bečejac pa se je zelo pohvalno izrazil o kadetski ekipi Usnjarja. 

Nekaj tekem sta odigrali tudi I. in II. selekcija. 
Z a vse tekme je značilno, da ekipe igrajo bolj zrelo, organizirano, da pa jim 

še vedno manjka izkušenj. Te bodo pridobile s a m o z večjim številom odigranih 
tekem, česar se zaveda vodstvo kluba, zato tekme-tudi organizira. To je še po
sebno pomembno z a pripravo na tekmovalno sezono 1981-82. 

Tudi NK U S N J A R se je vključil v proslavo občinskega praznika 6. maja, or
ganiziral je tekmo z nogometaši-vojaki iz garnizije Ljubljana. V tej ekipi igrajo 
znani nogometaši iz I. in II. zvezne lige in tudi nekaj reprezentantov: Savič (C. 
Zvezda), Ivković, Bručić, Devčić (Dinamo), Todorović (Vojvodina) in drugi. 
Tekma je bila kvalitetna in domaČi igralci so pokazali veliko nogometnega 
znanja, številni gledalci pa so bili zadovoljni z igro domače ekipe. Kljub porazu 
5:1 je bilo vodstvo kluba zadovoljno. Igralci-vojaki so pohvalili igro U S N A J A R -
J A , prav tako pa tudi dobro organiziran klub v celoti. Interes z a nogomet na 
Vrhniki je velik, saj toliko gledalcev že dolgo let ni bilo na tekmi. Upajmo samo, 
da bo tako večkrat. 

VIDENOVIĆ R A T O M I R 

T o k r a t j e b i l o p o d r o č n o š p o r t n o p r v e n s t v o š o l s p r i l a g o j e 
n i m u č n i m p r o g r a m o m n a V r h n i k i . P o d p o k r o v i t e l j s t v o m 
K o v i n a r s k e s o n a š i p e d a g o g i d o b r o p r i p r a v i l i i g r e . 

Partizanski marš 
— po poteh 

partizanske Ljubljane 
T u d i l e t o s s m o s e V r h n i č a n i u d e l e ž i l i t e k m o v a l n e g a p o h o d a 

» P a r t i z a n s k i m a r š « — 2 8 k i l o m e t r s k e g a t e k a v s k l o p u p r i r e d i t e v 
P o p o t e h p a r t i z a n s k e L j u b l j a n e . N e k a t e r i ž e s e d m i č z a p o r e d . 
T u d i l e t o s s m o b i l i m e d n a j š t e v i l n e j š i m i , s a j s e n a s j e u d e l e ž i l o 
t e k m o v a n j a 6 m o š k i h i n 3 ž e n s k e e k i p e ( ž e n s k e t e č e j o n a 8 k m ) . 

V s o b o t n e m p o p o l d n e v u , 9. m a j a , s e n a s je s s ta r ta n a A l j ende jev i 
ces t i p o g n a l o p r e k o 1000 t e k m o v a l c e v , ki s m o si zas tav i l i z a cilj d a 
p r i d e m o p r e k o T o m a č e v e g a , Z a l o g a , U r h a , Drel j , G o l o v c a , T r n o v e g a 
n a cilj p r e d F i g o v c e m v cent ru L jub l jane . N e k a t e r i m je to š lo ka r d o b r o 
s p o d n o g , drugi p a s o s e precen i l i in p rece j ek ip je n a cilj p r i spe lo s te
ž a v o , sa j s o bili pogos t i p r izor i , ko s ta d v a t e k m o v a l c a »š lepa la« tret
j ega . N o , tudi t e k m o v a l n i h d o s e ž k o v ni man j ka lo , sa j s o na jbo l jš i , to je 
atleti c e l j s k e g a K lad i va r j a pretekl i p rogo v 1 uri in 4 5 minut , ka r p o 
men i 16 k m n a uro. V r h n i š k a na jbo l j ša e k i p a p a je d o s e g l a č a s 2 uri 10 
minut. Na jbo l je p a s e je o d r e z a l a ž e n s k a v e t e r a n s k a e k i p a , ki je d o s e 
g l a 5. m e s t o . 

> S . J . 

ŠAHOVSKE VESTI 

Mladinska olimpiada 
Občinska konferenca Z S M S in ŠD Vrhnika sta konec aprila priredila turnir v 

okviru mladinske športne olimpiade, na katerem je sodelovalo 6 ekip s 30 ude
leženci. 

Rezultati: 1. V P 5312 — 18 točk, 2. Fenolit — 13 ,3 . OŠ Borovnica 1—11,4. 
Zaplana — 9, 5. Blatna Brezovica — 8, 6. OŠ Borovnica II — 1 točka. 

Obranjen naslov 
na republiškem prvenstvu 

Na moštvenem republiškem prvenstvu z a pionirje in pionirke v Gornji R a d 
goni je bil dosežen še en velik uspeh vrhniškega pionirskega šaha. Pri pionirjih 
je ponovno zmagala Vrhnika s 24 točkami in tako obranila lanskoletni naslov 
ekipnega pionirskega prvaka Slovenije. Uspeh je še toliko pomembnejši, saj je 
kar z a 5,5 točke prehitela O š Staneta Kosca , ki je bila druga. 

Pri pionirkah je zmaga la OŠ Staneta Kosca iz šmartnega pod Šmarno goro 
z 28 točkami, pred O š Stari trg ob Kolpi z 22 točkami in Vrhniko, ki je osvojila 
21 točk. Tekmovanje je bilo izredno dobro pripravljeno, zmagovalci pa s o si 
zagotovili nastop na državnem prvenstvu v Pulju. 

Občinsko ekipno prvenstvo 
V počastitev občinskega praznika so ŠD Vrhnika, š D Dragomer in Z T K O 

pripravili drugi ekipni turnir. Na tem turnirju, ki je bil v domu J L A , je sodelovalo 7 
ekip. 

Rezultati: 1.ŠD Vrhn ika—21 točk, 2. V P 5 3 1 2 — 1 8 , 5 točk, 3. Bo rovn ica— 
14,4. OŠ I. Cankar I — 1 4 točk, 5. Dragomer—točk, 6. OŠ I, Cankar II — 5,5, 
7. OŠ I. Cankar III — 3,5 točke. Potem so se šahisti pomerili še v hitropotez-
nem šahu, kar 24 se jih je prijavilo. Prvi trije iz vsake skupine s o se nato pome
rili v finalu, zmagal je Sašo Čaćić s 6,5 točke pred Lopnom Gostišem, 6 točk, in 
Zoranom Brkičem, 5 točk. 

M. Stankovič 

N a pod lag i 4 . č lena P r a v i l n i k a o d o d e l j e v a n j u (s ta re jš ih ) s ta 
n o v a n j , nad k a t e r i m i i m a S a m o u p r a v n a s t anovan j ska skupnos t 
V r h n i k a r a z p o l a g a l n o p r a v i c o , je I zv rš i ln i o d b o r skupšč ine 
S a m o u p r a v n e s tanovan jske s k u p n o s t i obč ine V r h n i k a na svo j i 
se j i , dne 1 8 . 3 . 1 9 8 1 , sp re je l s k l ep , d a se v j u n i j u 1981 razpiše 

2. Natečaj 
za dodelitev (starejših) stanovanj, nad katerimi 
ima razpolagalno pravico Samoupravna stano

vanjska skupnost občine Vrhnika 

Upravičenci za dodelitev stanovanja so: 

I. 
Družine in občani z nizkimi dohodki , upokojeni občani, delovni in 

vojaški invalidi ter udeleženci N O V . T i se lahko prijavijo ha razpis na
tečaja, če izpolnjujejo naslednje pogoje: 

— da prosilec za stanovanje ali član ožje družine ni imetnik stano
vanjske pravice za primerno stanovanje in da ni lastnik primernega 
stanovanja, 

— da prosilec za stanovanje ali član njegove družine ni lastnik po
čitniške hišice, 

— da skupni dohodki prosilca in članov njegovega gospodinjstva ne 
presegajo na člana gospodinjstva 60 % povprečnega mesečnega do
hodka zaposlenih delavcev v S R Slovenij i v preteklem letu (V letu 
1980 je znašal povprečni mesečni dohodek zaposlenih delavcev v S R 
Slovenij i 8.767. din), 

— da ima prosilec stalno bivališče na območju Vrhn ika , 
— da prosilec pri svojih bl ižnjih sorodnikih (zakonec, starši, otroci), 

ki so lastniki stanovahjske hiše ali več stanovanj, ne more ustrezno re
šiti svojega stanovanjskega vprašanja. 

II. 
V logo za razpis natečaja vloži jo zaposleni občani preko organizacij, 

v katerih so zaposleni, nezaposleni občani vložijo vloge preko družbe
nopolit ičnih skupnosti in drugih samoupravnih organizacij, naslovljene 
pa naj bodo na Samoupravno stanovanjsko skupnost Vrhn ika , Cesta 
gradenj 1. 

III. 
K vlogi za razpis je potrebno predložiti naslednja potrdi la: 
a) potrdi lo o času stalnega bivanja na območju občine Vrhn ika , 
b) potrdi lo O delovni dobi v organizacij i , pri kateri je prosilec zapo

slen, 
c) potrdi lo o skupni delovni dobi, k i se priznava za pokojninsko 

dobo, 
d) potrdi lo o številu družinskih članov, ki živi jo v skupnem gospo

dinjstvu, 
e) potrdilo o številu zaposlenih družinskih članov, njihov osebni do

hodek za preteklo leto in skupni dohodek na družinskega člana za pre
teklo leto, • 

f) potrdilo o številu in starosti otrok, 
g) potrdilo zdravstvene službe o vrsti bolezni družinskih članov (če 

so oboleli), 
h) potrdilo invalidske komisije o kategoriji invalidnosti družinskih 

članov, (če so invalidi). ^ 

Razpis traja do konca junija 
Vrhn ika , v maju 1981 

IV. 
1981 

P R E D S E D N I K I Z V R Š I L N E G A 
O D B O R A SSS V R H N I K A 

Marcel Turk, I. r. 



Komiteji za LOVDS v krajevnih skupnostih so se tako) sestali in ocenili položaj. Tako je bilo tudi v Verdu. V krajevnih skupnostih In delovnih organizacijah so bila predavanja o pomenu splošnega ljudskega od 
pora, tečaji prve pomoči, ki so bili popestreni s prikazovanjem filmov. 

BILI SMO NA AKCIJI NNNP 

»Plavi« ni uspel 

Kar v najkrajšem času je bilo 
treba izkopati jarke za zaklon. 
Krampom in lopatam se je pri
družila tudi mehanizacija. 

Ranjenim so takoj nudili prvo pomoč. 

Enola T O so takoj zgrabile za puške. 

Za hitro mobilizacijo vseh struk
tur so poskrbeli kurirji. Seveda 
se za zvezo nismo odrekli tudi 
telefonu, saj so zveze delale 
brezhibno. 

Noč s petka na soboto sredi maja. Letala »pla-
vega« so bombardirala železniško progo v Bo
rovnici in porušila most v Ohonici. Bombardirano 
je bilo tudi območje Verda, oziroma viadukta na 
avtocesti. Pri tem so bili poškodovani tudi neka
teri civilni objekti, ranjenih pa je bilo nekaj civili
stov in vojakov. 

Prebivalci K S Zap lana so opazili dva sumljiva nez
nanca, z a katera so po opremi in obnašanju sodil i, da 
sta diverzanta, ki nameravata minirati nekatere druž
bene objekte. O tem so obvestili organe U J V , ki so di
verzanta hitro prijeli. Ugotovili so , da pripadata sku
pini 7 mož, ki naj bi na našem območju minirala po
membne prometne poti (Štampetov most in most pri 
Borovnici). Varnostni organi so bili kmalu na sledi 
preostalim članom skupine. V Bevkah je ravno eden 
od te skupine zastrupil vodo v zajetju. 

Očitno je, da napadalci niso uspeli presenetiti kljub 
temu, da so v večin krajevnih skupnostih opazili še 
nekaj diverzantskih skupin. Do začetka agresije je 
bila že izvršena mobilizacija vseh struktur splošnega 
ljudskega odpora in oboroženega dela v občini. 
Takoj so se sestali komite L O V D S , predsedstvo O K 
S Z D L in drugi organi in ocenili vojaško-politični polo
žaj na našem območju. Sistem opazovanja, javljanja 
in alarmiranja je že v polni pripravljenosti, kontrola te
rena in zavarovanje objektov je do zore že v zaključni 
fazi. V vseh sredinah je uvedeno dežurstvo. Obveš-
čevalno-izvidniška dejavnost spremlja položaj na 
vsem terenu. 

Ker so se v krajih Vrhnika, Borovnica, Log, Bevke in 
drugod pojavili letaki s sovražno vsebino, med drugim 
tudi o tem, da sovražnik vodi pravično vojno, so ob
čani vse take pojave javljali članom krajevnih komite
jev z a S L O , varnost in družbeno samozaščito in s tem 
dokazali , da ne nasedajo natolcevanjem in dezinfor
macijam. 

Predsednik občinske skupščine je preko posebni 
izdaje Našega časopisa v vojnih razmerah, ki so g'< 
kurirji skupaj z brošuro: »Kako boste pomagali sebi i' 
drugim« — priročno žepno izdajo, ki bo občanom na; 
vodilo z a ravnanje v primeru naravnih nesreč in vnifl 
odnesli v K S občanom, sporočilo: 

»Kljub izjemnim razmeram dobro deluje tudi dela 
gatski sistem. Nekoliko je okrnjena le širina sprejo 
manja odločitev. Zato je prav, da ostanemo budni 
enotni in pripravljeni z a obrambo naše socialistični 
skupnosti. Domovina je samo ena, zato je treba š< 
krepkeje združiti moči z a obrambo svobode, z a ka-
tero so naši narodi in narodnosti že prelili toliko krvi 
Le v socialistični Jugoslavij i nam je zagotovljen vse 1 

stranski svobodni narodni, družbeni in socialni ra I 
zvoj.« 

Med pripadniki J L A in T O na našem območju I i 
izgub kljub bombardiranjem. Enote so dobro vkopam ; 
in maskirane. Usposobljeni so vsi mehanizmi druž' 
bene samozaščite in splošne ljudske obrambe. Vi 
občani, civilne strukture S L O , narodne zaščite, J L A i" 
T O se organizirano upirajo sovražnemu delovanju 
Vojaško-politične razmere in razpoloženje med de
lovnimi ljudmi in občani je kljub nekaterim težavam i I 
proizvodnji izredno ugodno. 

V s e družbene dejavnosti delujejo po programih za 
vojne razmere. Vzgojno varstveni zavodi in šole so 
organizirale 24-urno varstvo otrok v njihovih prosto
rih. Sosedska pomoč je poskrbela z a bolne in ostare;" 
le. Na delu je tudi higiensko-epidemološka služba, Ki 
preprečuje okuženje vode. Ekipe prve pomoči so v \ 
polni pripravljenosti, zagotovljeno p a je tudi strokovno t 
zdravstveno varstvo. Občinska organizacija R K or
ganizira tečaje prve pomoči. 

Sistem splošnega l judskega odpora in družbena 
samozaščite je tako zaživel že pred neposrednim na
padom. »Plavi« ni uspel . 

VARNOST V CESTNEM PROMETU 

Promet v naselju 
Cesta v naselju, posebno, če je to večja 

vas, trg ali mesto, je pravi mozaik udele
žencev v prometu. Pešci, mamice z otro
škimi vozički, kolesarji, vozovi, traktoristi, 
motoristi, avtomobilisti in še kdo drug si 
lasti to cesto in išče svoj prostor na njej. 
Vsakdo hoče kraljevati na njej in si izboriti 
ugodnosti in prednosti. Pešec, ki je nekje 
slišal, da morajo vozniki paziti nanj, si 
predstavlja, da to velja kjerkoli in kadarkoli 
na cesti, posebno, če so to manj prometne 
ceste oz. ulice. Mamica z otroškim vozič
kom korajžno zakoraka po vozišču in se 
enakopravno kosa z avtomobili, pozablja 
pa, da sebe in otroka spravlja v veliko ne
varnost, saj je njeno mesto na pločniku. 
Kolesarji in-vozniki koles z motorjem niso 
kaj preveč zbirčni glede površine za vož
njo, najbolj všeč pa so jim pločniki, da pa 
se razen v Angliji skoraj povsod po svetu 
vozijo po desni strani, so pa že čisto poza
bili. Na začetku Stare ceste na Vrhniki stoji 
pravokoten moder znak z belo puščico. 
Celo vozniki avtomobilov so pozabili, da ta 
znak označuje enosmerno ulico, da o 
ostalih udeležencih ne govorimo. Izjema 
so le kolesarji, katerim je dovoljena vožnja 
tudi v nasprotni smeri. Otroci si zaradi 
boljše površine kaj radi izberejo cesto za 
svoje igrišče, mladi v jeklenih konjičkih ali 
na njih preizkušajo svoje sposobnosti in 
sposobnosti svojih vozil. Če se oboji sre
čajo ob istem času na istem mestu, so 
lahko tragične posledice. Lahko bi še naš
tevali, na koncu pa bi ugotovili, da se na 
cesti veliko dogaja in marsikaj takega, kar 
se ne sme in ni varno. 

Za promet in udeležence v prometu je 
še ena precej skupna značilnost — zana
šamo se na druge. Mislimo si, bo že pazil 
na mene, saj mu zakon predpisuje, da 
mora paziti, ulice v naselju so predvsem 
za pešce in kolesarje in naj avtomobilisti 
pazijo; »Saj sem blizu doma,« si mislijo 
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delovnega ljudstva občine Vrh
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Vida, Borčič Milorad, Susman 
Jakob, Se lan Milan, Krašovec 
Andrej, Petelin Franc (glavni in 
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(tehnični urednik) — Naslov 
uredništva: OK S Z D L , Cankarjev 
trg 8, Vrhnika — številka žiro ra
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fonska številka uredništva: 
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formacije v IS S R S na podlagi 7. 
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in storitev v prometu (Uradni list 
S F R J , št. 33-316-72) je Naš ča
sopis oproščen prometnega 
davka. 

vozniki vpreg, ko brez luči peljejo zvečer s 
polja. Tudi tu bi še lahko naštevali, pa se 
raje vprašajmo, alt lahko sami kaj nare
dimo za varnost na cesti ali pa je bolje, da 
prej obležimo v prometni nesreči na cesti 
in bo potem že sodnik ugotovil, kdo je kriv 
in kdo je imel prednost. Bolniška je včasih 
prijetna stvar, če jo lahko izkoristimo za 
ureditev vrta, zidavo ali podaljšani dopust, 
čisto drugačno vrednost pa ima, če nekaj 
mesecev ležimo s polomljenimi ko.stmi v 
bolniški postelji. 

Za, varno uporabo ceste bi si izmislili 
sledeče geslo: »išči svoje prednosti, 
ampak pazi na svojo varnost.« Parola kot 
vsaka druga parola, je brez vrednosti, do
kler je ne vpeljemo v vsakdanje življenje. 
Voznik spregleda znak ali pa mu odpo
vedo zavore in zapelje na prednostno 
cesto — bomo skušali preprečiti trčenje? 
Pešec gre zamišljen čez cesto izven pre
hoda — ga bomo povozili, ker dela prekr
šek? Pri prehitevanju pride do škarij — ali 
se bomo umanili skrajno desno in z zavi
ranjem skušali preprečiti nesrečo? Zapo
mnimo si: ko skrbimo za svojo varnost, 
delamo tudi za varnost drugih. 

Velikokrat v prometu opazimo udele
žence v plavi uniformi. Nekateri jim pravijo 
miličniki, nekateri pa tudi drugače. Zelo 
različno jih sprejemamo in jim velikokrat 
delamo krivico. Ko smo v stiski in rabimo 
pomoč, so zelo iskani in zaželeni, vse 
drugače pa je, če nas dobijo pri vožnji ko 
zaradi maliganov nismo sposobni več 
stati, ampak lahko le še sedimo; ko preiz
kušamo svoje dirkalne sposobnosti, ko 
pozabljamo, da so na cesti tudi otroci in ko 
na različne načine ogrožamo varnost na 
cesti. Takrat pa so miličniki zelo grdi. Po
zabljamo, da je osnovni namen miličnika 
na cesti, skrbeti za varnost in to dobri voz
niki dobro vedo. Da srečanje z miličnikom 
včasih čutimo tudi v denarnici, pa ni kriv 
miličnik, ampak zakon, ki med ukrepe za 
večjo varnost na cesti predvideva tudi de
narne kazni. Vemo, da od 1. maja velja 
nov zakon o temeljih varnosti cestnega 
prometa z nekaterimi novostmi v predpi
sih in kaznovanju. 

Vozniki motornih koles pozabljajo, da 
morajo imeti oni in sopotniki tudi v naselju 
med vožnjo na glavi varnostno čelado. Za 
neupoštevanje tega predpisa je predvi
dena kazen 200 din, v kolikor pa je bila 
povzročena nevarnost ali prometna nez
goda, je kazen 300 do 1500 din in je lahko 
izrečena prepoved vožnje do 30 dni do 
dveh mesecev. 

V naselju je bilo do sedaj dovoljeno 
uporabljati ob zmanjšani vidljivosti zasen
čene luči ali luči za označevanje vozila. 
Novi zakon predvideva, da se ponoči ali 
ob manjšani vidljivosti uporablja najmanj 
zasenčene luči. Za kršitev tega predpisa 
je predvidena kazen 500 din, če pa je bila 
povzročena neposredna nevarnost za 
druge udeležence ali prometna nesreča, 
pa je kazen od 800 do 4000 din in se lahko 
odvzame vozniško dovoljenje od 30 dni do 
šest mesecev. Za osvetljevanje ceste se 
sedaj lahko uporabljajo samo bele luči. 
Vozniki, ki imajo vgrajene rumene luči, 
bodo morali luči zamenjati in to najkasneje 
do prvega tehničnega pregleda po 1. maju 
1981. 

Kolesarji morajo imeti ponoči in ob 
zmanjšani vidljivosti prižgano spredaj eno 
belo luč in zadaj eno rdečo luč. Za kršitelje 
je predvidena kar lepa kazen od 500 do 
3000 din. 

Na vprežnem vozilu mora biti ob levi 
strani ena luč, ki je izdelana tako, da se s 
sprednje strani vidi bela svetloba, z zadnje 
pa rdeča svetloba ali pa dve luči po osi 
voza in to spredaj bela in zadaj rdeča. 
Kazni za vožnjo brez luči so enake kot pri 
kolesarju. 

Voznik ne sme z vozilom sekati skupine 
otrok, kolone vojakov, pogrebnega spre
voda ali kateregakoli drugega organizira
nega sprevoda, ki se premika po vozišču. 
Voznik, ki seka tako kolono, se kaznuje od 
500 do 3000 din, če pa je povzročena ne
posredna nevarnost za druge udeležence 
ali prometna nezgoda, je kazen 800 do 
4000 din in grozi odvzem vozniškega do
voljenja od 30 dni do šest mesecev 

Hitrost je v naselju omejena na 60 knvh 
oz. na drugo večjo ali manjšo hitrost, ki jo 
predpisuje znak za omejitev hitrosti, ki je i 
postavljen na istem drogu, kot znak za na- ' 
selje. Prekoračitev hitrosti do 10 KM/h se 
kaznuje z denarno kaznijo 200 din. Če je 
povzročena nevarnost ali prometna nez
goda, je kazen 300 do 1500 din in se lahko 
odvzame vozniško dovoljenje od 30 dni do 
dveh mesecev. 

Za prekorčitev 10 do 30 km/h je kazen 
500 din, če je povzročena neposredna 
nevarnost ali prometna nezgoda, je kazen 
800 do 4000 din in lahko prepoved vožnje 
motornega vozila od 30 dni do šest mese
cev. 

Prekoračitev 30 do 50 knvh se kaznuje 
od 500 do 3000 din. Če ;e povzročena ne
posredna nevarnost ali prometna nezgo
da, je kazen ista, kot v prejšnjem primeru. 

Prekoračitev hitrosti več kot 50 knvh od 
dovoljene se kaznuje od 800 do 4000 din 
in se izreče varstveni ukrep prepovedi 
vožnje od treh mesecev do enega leta. Če 
je bila pri tem povzročena neposredna 
nevarnost za druge udeležence v prometu 
ali prometna nezgoda, se storilec kaznuje 
z denarno kaznijo od 1000 do 5000 din. 

Po cesti se vozimo po desni strani v 
smeri vožnje, kar pa kolesarji in vozniki 
koles z motorjem kaj radi pozabljajo. Za 
kršitev tega predpisa je predvidena kazen 
od 500 do 3000 din. Če je bila povzročena 
neposredna nevarnost ali prometna nez
goda, je kazen od 800 do 4000 din. Voz
niku motornega vozila se lahko poleg 
kazni izreče prepoved vožnje od 30 dni do 
šest mesecev. 

Po cesti, ki ima pločnik, pešec ne sme 
hoditi(velja tudi za mimice z otroškim vo
zičkom). Kdor misli drugače in hodi dru
gače je lahko kaznovan z 200 din, če pe je 
bila povzročena neposredna nevarnost ali 
prometna nezgoda, je kazen 300 do 1500 
din. 

Navedenih je samo nekaj primerov iz 
vsakdanjega življenja na cesti. Vidimo, da 
vsa reč ni tako strašna, če se le nekoliko 
držimo predpisov in malo mislimo nase in 
splošno varnost. Ob današnjih cenah av
tomobilov in bencina pa tudi prispevki za 
kazni niso več mačji kašelj. 

METUAK KAZIMIR 

3 
Novi člani Rdečega križa 

Več kot 150 učencev sedmih razredov osnovne iole 
Ivana Cankarja ter sedmih In osmih razredov šote s pri
lagojenim programom je v tednu Rdečega križa prejelo 
članske Izkaznice Rdečega kriza. Tako so iz podmladka 
postali pravi člani, kot so pionirji dejali, te najhumanejse 
organizacije. 

V avli Cankarjeve šole so učenci spregovorili o pomenu or
ganizacije Rdečega križa in o nalogah, ki so pred njimi. Ob 
sprejemu jim je spregovoril tudi ravnatelj Tone Turk, pred
sednica občinske organizacije RK Marinka Furlan, pa jim je 
izročila članske izkaznice. 

Pogovarjali smo se z nekaterimi novimi člani RK. Kaj pravi
jo: 

V to organizacijo smo sprejeti, da bi spoznali, kako važno 
je, da ljudje nismo sami v nesreči, temveč, da so vsepovsod 
ljudje, pripravljeni pomagati, tako kot mi njim. 

Dragan Pačin, 7. a 

Rdeči križ je mednarodna organizacija, ki deluje v vojni in 
miru. Kot član RK se lahko vključujem v razne akcije. RK or
ganizira zbiralne akcije papirja, starih oblek, in krvodajalske 
akcije. Zdaj, ko sem postala član RK, sem prejela tudi dolž
nost, pomagati sočloveku v stiski, bolezni. Rada se bom ude
leževala vseh akcij in tako pomagala ljudem, potrebnim po
moči. Mislim, da bi se ljudje morali zavedati teh dolžnosti, kajti 
le tako bo svet brez nasilja in sebičnosti. 

Rožmanec Katarina, 7. d 

RK je ena najhumanejših organizacij na svetu. Zbira oble
ke, star papir, pomaga ostarelim in organizira mnoge krvoda
jalske akcije. Med vojnami ali drugimi elementarnimi kata
strofami organizira reševalne^kipe, ki so za reševanje pose
bej izurjene. Te pomagajo ranjenim z nago in materialno po
močjo. 

RK Jugoslavije ima dobre zveze z drugimi organizacija! 
po svetu. V primeru vojne ali kake druge nesreče bi si drža' " 
ena drugi pomagale predvsem materialno. 2 

Učenci 7. razredov smo imeli tečaj prve pomoči. Prid" > 
Ijeno znanje pa smo uspešno uporabili na obrambne 
dnevu. Vendar nas je sprejem v članske vrste RK prijel_ 
presenetil. Sedaj smo dobili nove možnosti, da se vključim*pt 
akcije, ki so namenjene pomoči sočloveku. 

Kobal Peter 

Občinski odbor Rdečega križa se ob Dnevu krvoda
jalcev, 4. juniju, zahvaljuje vsem občanom, delovnim 
ljudem in mladini, ki dajejo kri ali pomagajo pri organi
zaciji in izvedbi te humane akcije. 

Organizacija RK je razširjena po vsem svetu. RK pomaSf 
ljudem v miru in vojnah. 

Človek mora pomagati sočloveku v težavah. Sedaj, ko srtj 
postali člani RK se mora ta naš odnos pokazati tudi v tem, <̂  
sodelujemo v akcijah. Organizirano bomo pomagali starini 
osamljenim ljudem. V šoli zbiramo denar v okviru RK 
pomaga otrokom, ki živijo v pomanjkanju. 

Suhadolc Rina, I 

Ponosen sem, da sem postal član Rdečega križa in m 
bom lahko resnično pomagal ljudem, prizadetim ob potres 
poplavah in v drugih nesrečah. Že od prej poznam organU 
cijo Rdečega križa in tudi vsi, ki smo danes dobili članske' 
kaznice, vemo, kakšne naloge nas čakajo. Prizadeval si t* 
pomagati ljudem ob raznih nesrečah in stiskah. Takrat lju 
najbolj rabijo pomoč. 

Boris Deb 


